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Инвестиция. Ново дълбоководно корабно място превръща градът в логистичен 
хъб на Черно море

„БМФ Порт Бургас“ съперничи на 

ЕКИП НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

С официална церемония 
бе открито новото дълбо-
ководно корабно място на 
терминал „Запад“ в приста-
нище „БМФ Порт Бургас“. 
Събитието бележи успеш-
ното приключване на про-
екта REBIRTH28 – страте-
гическа инвестиция, която 
трансформира пристанищ-
ната инфраструктура на 
страната. На церемонията 
присъства премиерът Росен 
Желязков, който подчерта 
значението на проекта за 
икономическото и логис-
тичното развитие на Бъл-
гария.

„Това не е просто корабно 
място – това е стратегиче-
ска промяна за развитието 
на пристанищната инфра-
структура и повишаването 
на конкурентоспособност-
та на българските приста-
нища“, заяви министър-
председателят. 

Той отбеляза, че благода-
рение на публично-частното 
партньорство между дър-
жавата и „БМФ Порт Бургас“, 
град Бургас се превръща в 
ключов логистичен център 
в региона.

С реализирането на про-

екта, който включва най-
голямата пристанищна 
инвестиция от 2004 година 
насам, Бургас вече разполага 
с инфраструктура, способ-
на да обслужва контейнерния 
трафик в Черно море.

„Това, което изключител-
но много ме радва, е възмож-
ността за успешното съче-
таване на европейското 
финансиране и частното 
финансиране“, каза още 
премиерът. 

40 млн. евро са осигурени 
безвъзмездно по Механизма 
за свързване на Европа, като 
това привлича частния 
капитал в същия размер. 
Допълнително ще бъдат 
вложени още 25 милиона за 
логистичната работа в 
центъра. 

„И ако говорим за зелена 
сделка в Европа и за нейното 
необходимо ревизиране, 
това е примерът. Защото 
чрез конкурентоспособност 
и намаляване на логистич-
ното времетраене, всъщност 
ще се постигнат целите, а 
не през излишни админи-

стративни регулации“, до-
пълни Желязков.

Кметът на Бургас Дими-
тър Николов също подчерта 
значението на инвестици-
ята.

„Наричаме този проект 
катализатор на логистика. 
Времето и цената на дос-
тавката са решаващи в 
глобалния бизнес. Сега Бур-
гас и България се позицио-
нират много по-конкурент-
но спрямо производителите 
от Азия и Средния изток и 
потребителите в Европа“, 
каза той и допълни:

„Аз виждам възможност 
чрез кабинета да създадем 
политика по държавен при-
оритет в транспортната 
логистика – разширявайки 
възможността на КПП 
„Малко Търново“, с възмож-
ността допълнително да 
се развият пристанищните 
ни активи“.

Николов подчерта роля-
та на „БМФ Порт Бургас“ 
като надежден партньор и 
двигател на икономическа-
та стабилност в региона.

Заместник-министърът 
на транспорта Ангел Забур-
тов, който дълги години бе 
шеф на ДППИ, заяви, че 
преди 25 години за първи път 
се е появила идеята за прис-
танищна реформа, която се 
проявила в това собстве-
ността да се раздели от 
оперирането.

„Тогава имаше хора, които 
отричаха това, но към днеш-
на дата виждаме, че пътят 
е бил правилен с публично-
частните партньорства. 
Виждаме, частна инвестиция, 
подкрепена от европейско 
финансиране и държавата“, 
заяви той.

Изпълнителният дирек-
тор на ББР и член на Надзор-
ния съвет на инвестицион-
ния фонд „Три морета“ 
Цанко Арабаджиев посочи, 
че инвестицията в „БМФ 
Порт Бургас“ е една от най-
успешните на фонда.

„Искам да откроя пре-
красния пример за добро 
сътрудничество между 
порта и чуждестранен ин-
веститор, какъвто е инвес-

Премиерът Росен Желязков: 
"Новото дълбоководно корабно място 28 в пристанище Бургас 
променя не само облика на града, но и конкурентоспособността 
на цялата ни морска икономика"                           ФОТО: БМФ ПОРТ БУРГАС

Сред официалните гости на събитието бяха още Димитър Николов, кмет на гр. Бургас, замест-
ник-министърът на транспорта и съобщенията Ангел Забуртов, представителят на Европей-
ската комисия Ева Птажинска, Индре Венкунайте, съветник проекти в Европейска изпълнителна 
агенция за климата, инфраструктурата и околната среда и Цанко Арабаджиев – изпълнителен 
директор на ББР и член на Надзорния съвет на инвестиционния фонд „Три морета“ - акционер в 
„БМФ Порт Бургас“ АД, собствениците на пристанищния оператор- Кирил и Георги Домусчиеви

ФОТО: БМФ ПОРТ БУРГАС

Събитието започна с фолклорна програма

Туризъм и технологии в синхрон: Бургас е домакин на TravelX 2025
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Бургас посрещна едно от 
най-значимите събития в 
туристическия сектор тази 
година – TravelX Conference 
2025, форум с фокус върху 
устойчивото бъдеще на 
туризма, дигитализацията 
и иновациите в индустрията. 
Събитието събра на едно 
място представители на 
туристическия бранш, тех-
нологични компании, общини 
и държавни институции, с 
амбицията да постави осно-
вите на дългосрочни парт-
ньорства и стратегическо 
развитие на сектора.

Преслав Бобев, изпълни-
телен директор на IMG 
Connect, откри конференци-
ята с думи на благодарност 

към присъстващите: „Мно-
го се радвам да видя пълната 
зала – партньори, приятели, 
нови лица. Digital4 Network 
беше създадена с цел да про-
мотира дигитализацията 
на бизнеса в България, а сега 
за първи път влизаме в ту-
ристическия сектор“.

Андрей Лилов, съосновател 
и CEO на URBO Studio, подчер-
та значимостта на избора 
на локация: „Бургас е градът, 
който пръв подаде ръка на 
дигитализацията. Неслучай-
но избрахме именно тук да 
се проведе събитието. Пос-
тарахме се да създадем про-
грама, която обхваща пълния 
спектър от туристическия 
продукт“.

„Убеден съм, че това съ-
битие ще даде старт на 

нещо дългосрочно. Бургас е 
сред водещите общини по 
дигитализация не само в 
туризма, но и в други секто-
ри“, каза заместник-кметът 
по туризъм и спорт на об-
щина Бургас Манол Тодоров.  

Конференцията цели да 
срещне хотелиери, ресто-
рантьори, туроператори и 
организатори на културни 
и спортни прояви, които да 
обменят идеи и добри прак-
тики с технологични компа-
нии и експерти от държав-
ната администрация. 

Събитието е част от 
най-натоварената седмица 
в календара на Бургас, в 
която се провеждат още 
„Кемпер фест“, „Флора 
Бургас“ и няколко големи 
спортни прояви.Преслав Бобев, Андрей Лилов и Манол Тодоров на отриването на  TravelX 2025

ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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Нова вълна саниране започва в Бургас

пристанището в Констанца
тиционният фонд „Три 
морета“. През 2021-ва фондът 
придоби 49% от БМФ „Порт 
Бургас“. Имаше огромна 
отговорност както към 
конкретната инвестиция, 
така и към страната, защо-
то добър резултат на по-
добен тип инвестиция може 
да сложи България на кар-
тата и за други институ-
ционални инвеститори, 

особено в сферата на инфра-
структурата. Това, което 
се случи е, че портът над-
хвърли всички очаквания на 
ниво предварително проуч-
ване. Често бива даван за 
пример на една от най-ус-
пешните инвестиции на 
фонда“, каза още той.

За финал думата взе из-
пълнителният директор 
на „БМФ Порт Бургас“ Борис 

Балев.
„Благодаря на всички ин-

ституции, на моите колеги, 
които свършиха много хуба-
ва работа за 2 години и по-
ловина. Изглежда много 
лесно, но за това време не 
сме спали нито събота, 
нито неделя, за да го изпъл-
ним навреме. Това е най-го-
лемият гранд по програмата 
за свързаност на Европа, 
отпуснат на частна компа-
ния. Това кейово място 
отваря нови възможности 
не само за пристанището, 
то е изключително голяма 
крачка напред и за България, 
за да приемаме по-големи 
кораби“, уточни той.

Грантът за „БМФ Порт 
Бургас“ е най-големият, 

отпускан на частна 
компания

Индикативният размер 
на допустимите разходи по 
Проекта е над 46,8 млн. евро. 
До 85% от тази сума, или 
приблизително 39,8 млн. евро, 
са финансирани по програма 
„Механизъм за свързване на 
Европа“ – сектор „Транспорт“ 
(МСЕ – Транспорт), приоритет 
„Проекти по основната мре-
жа“ – Кохезионен пакет. 

Цялата инвестиция в 
изграждането на корабното 
място и закупуването на 
механизацията и оборудване, 
необходими за неговото 
обслужване, достига близо 

85 млн. евро. 
Изграденото по проекта 

ново дълбоководно корабно 
място №28 на терминал 
„Бургас Запад“, създава до-
пълнителна нова зона за 
съхранение и обработка на 
контейнери и насърчава 
мултимодален транспорт 
с ниски емисии. В рамките 
на проекта беше възстано-
вена и част от съществува-
щата железопътна инфра-
структура на терминала с 
цел увеличаване дела на жп 
транспорта както в прис-
танището, така и извън 
него.

Корабно място №28 е с 
оперативна дължина 260 
метра и дълбочина 15.5 метра, 
което го прави най-дълбо-
ководното корабно място 
в Република България. Ще е 
специализирано в обработ-
ката на контейнери и гене-
рални товари, като позво-
лява прием на кораби с 
газене до 15 м, дължина до 
290 м и капацитет до 80 000 
DWT - бруто тона и 4500 TEU 
(20-футови контейнера).

С това пристанище Бур-
гас се нарежда редом до най-
голямото пристанище в 
Черно море – Констанца, но 
с ключово географско пре-
димство: значително по-
близо до Босфора – входно-
изходната точка към Черно 
море, и с отлични навига-
ционни условия през цялата 
година.

Проект REBIRTH28 не 
само разширява капацитета 
на пристанище Бургас, но и 
поставя здрава основа за 
неговото утвърждаване 
като регионален логистичен 

хъб с модерна и екологично 
устойчива визия, напълно 
съответстваща на приори-
тетите на Европейския 
съюз в областта на транс-
порта и климата.

Кметът Димитър Николов: „Тук, в Бургас, наричаме тази ин-
вестиция катализатор на логистиката"

ФОТО: БМФ ПОРТ БУРГАС

Борис Балев, изпълнителен директор на „БМФ Порт Бургас“ 
АД с гордост сподели, че това е най-мащабният проект по 
изграждане на пристанищна инфраструктура в България през 
последните 20 години

ФОТО: БМФ ПОРТ БУРГАС

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Министър-председателят 
Росен Желязков участва в 
старта на новата кампания 
за саниране в Бургас. Събити-
ето се проведе пред блок 4 в 
най-големия комплекс на 
града – „Меден рудник“, къде-
то бяха инспектирани дей-
ностите по въвеждане на 
мерки за енергийна ефектив-
ност.

„Радвам се, че хората, кои-
то днес са се събрали тук, 
имат повод да бъдат удовлет-
ворени от началото, което е 
символично, защото е нача-
лото на отдавна закъснялата 
програма за енергийна ефек-
тивност“, заяви министър-
председателят. 

Желязков подчерта, че 
„тази програма показа, че 
всички други форми – хибрид-
ни и полухибридни – не работят. 
Изцяло публичното финанси-
ране е единственият модел, 
който работи, защото това 
дава сигурност на хората, 
добави той.

По думите на премиера, 

качеството на живот вече е 
пряко свързано със спестява-
нето на електроенергия.

„Тогава, когато говорим за 
зелен преход, енергийна ефек-
тивност, нисковъглеродна 
икономика, има два модела – или 
да произвеждаме повече елек-
троенергия, или да спестява-
ме от енергия“, допълни Же-
лязков.

Министър-председателят 
увери още: 

„Тази програма много за-
късня, но ние даваме старт и 
затова генерираме един сери-
озен инвестиционен потенциал 
в Българската банка за разви-
тие в подкрепа на тази про-
грама. И това е само началото“.

С него в Бургас бе и минис-
търът на регионалното 
развитие и благоустройство-
то Иван Иванов, който опре-
дели напредъка като стра-
х о т н о  и з п ъ л н е н и е  и 
отбеляза: 

„Това е доказателство на 
волята на строителството 
да навакса едно почти фатал-
но забавяне на Плана за въз-
становяване и устойчивост, 
по който хиляди граждани 

очакват да получат енергийно 
обновяване на домовете си“.

Иванов посочи, че в Бургас 
има 30 блока, включени в про-
грамата, на обща стойност 
близо 80 млн. лева.

„Както каза министър-
председателят, вторият етап 
на програмата за жилищно 
саниране с държавни средства 
ще стартира още тази годи-
на. Това означава, че още мно-
го български граждани ще имат 
възможността да обновят 
енергийно домовете си“, каза 
МРРБ министърът.

Той апелира местните 
власти в други населени мес-
та да бъдат по-експедитивни 
и активни като даде за пример 
кмета на Бургас – Димитър 
Николов.

„Аз гарантирам, че докато 
този кабинет работи, неща-
та ще бъдат по този начин“, 
обеща Иванов.

По думите му, целта е ре-
ално да се изпълнят всички 
622 сключени договора и ос-
таналите 30, които са в 
процес на обработка.

„Всички тези, които не са 
процедирани в срок, ще бъдат 

автоматично прехвърлени 
към националната програма 
и ще се реализират със 100% 
държавно финансиране. Това, 
че имат готови обследвания, 
ще улесни още повече процеса“, 
допълни Иванов.

На началото на новата 
програма за саниране в Бургас 
присъстваха именно гражда-

ни, които са с одобрени доку-
менти, но са включени в ре-
зервния списък. 

На въпросите им отговори 
бившият МРРБ министър и 
настоящ депутат Николай 
Нанков, който обеща, че „ня-
ма да остане нито един жи-
лищен блок с вече изготвени 
обследвания, платени от 

самите собственици, който 
няма да бъде саниран“. Над 2.5 
млрд. лева е общата стойност, 
която ще се отдели в програ-
мата за саниране.

Кметът Димитър Николов 
на свой ред посочи, че в Бургас 
„от 1 юни всички блокове по 
ПВУ ще са със скелета и по 
тях ще се работи“.

30 са блоковете в Бургас, за които са предвидени над 80 млн. лева за саниране. Управляващите 
увериха, че и тези в резервния списък ще бъдат санирани

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Изгаснали вулкани са открити в две помо 
Работна среща. В Община Поморие обсъждат конкретни действия за качествен туристически продукт

МОНИКА ИЛИЕВА

Кметът Иван Алексиев 
събра бизнеса и институ-
циите в навечерието на 
летния сезон в Поморие. 
Бяха обсъдени общи дейст-
вия за качествен турис-
тически продукт. Заедно 
с това градоначалникът 
на морската община посо-
чи двата основни пробле-
ма преди старта на сезона 
– довършителни ремонт-
ни работи в ЦГЧ и префе-
ренциалното паркиране. 
Това стана по време на 
провелата се преди дни 
дискусия в ГХГ „Дечко 
Стоев“. На срещата при-
състваха зам.-кметът 
Янчо Илиев, председателят 
на Общинския съвет Адам 
Адамов, общински съвет-
ници, кметове на населени 
места, началникът на РУП 
– Поморие Петър Тодоров, 
зам.-директорът на Ле-
тище Бургас Драгомир 
Георгиев, представители 
на Пожарна, директорите 
на общински предприятия 
и на Дирекция „Бюро по 
труда“, туроператори, 
хотелиери, граждани. 

Бе изнесен анализ на 
данните за изминалия 
туристически сезон, на-
правиха се прогнози и за 
предстоящото Лято 2025. 
Стана ясно, че ръстът на 
пренощувалите гости през 
2024 г. спрямо предходна-
та2023 г. е 4,1%. Община 
Поморие е посетена от 
120 430 туристи, които са 
реализирали 586 737 нощув-
ки. Основното ядро е от 
български туристи. На-
численият туристически 
данък възлиза на стойност 
близо 489 хил. лв. Плате-
ният към 09.12.2024 г. 
около 454 хил. лв., което е 
2-3% спад. Въпреки увели-
чението на потока от 
летовници, приходите от 
туристическия данък 
отбелязват спад. Това 
означава, че са реализира-
ни повече нощувки в нис-
кокатегорийни обекти – 
индикация, че трябва да 

се насърчи инвестицията 
в качествени услуги, да се 
създадат атрактивни 
пакети, които да моти-
вират летовниците да 
изберат по-дълъг престой 
и по-висока категория на 
настаняване. Основни 
изводи от изминалия сезон 
говорят за силен ръст във 
вътрешния туризъм – 
близо 8%, но и кратък 
престой, както и спад на 
ключови пазари. 

Кметът на Поморие 
Иван Алексиев обърна 
внимание, че ръстът в 
туристопотока е с обра-
тна зависимост върху 
туристическия данък, след 
като последният е намален. 
Припомняме, че през 2024 
г. с решене на ОбС-Поморие 
бе променена ставката на 
туристическия налог към 
по-ниска. „В допълнение 
„Сънсет“ не работи от 3 
години, интерхотел „По-
морие“ също. Знакови 
обекти за град Поморие. 
Реално имаме два 5-звезд-
ни хотела – грандхотел 
„Поморие“ и WAVE Resort. 
Изводът – не предлагаме 
висококатегорийна база, 
а чакаме платежоспособни 
туристи. Общината няма 
как да строи хотели. Тя 
може да рекламира туризма, 
да подобрява инфраструк-
тура, създава възможнос-
ти. Трябва да си осигурим 
синхрон по правата граж-
дани-бизнес-община. Сра-
ботим ли се – това е си-
нергия. Ако искате, го 
приемете като хвърлена 
ръкавица към бизнеса, но 
да седнем на една маса и да 
говорим. Нека не забравя-
ме и гражданите. Разбирам, 
че искате повече маси, но 
точно това превземане на 
територии отблъсква 
платежоспособните ту-
ристи“, заяви кметът на 
морския град. 

По време на провелото 
се на 15 април 2025 г. раз-
ширено заседание на „Кон-
султативен съвет по 
въпросите за туризма към 
Община Поморие“ с пред-

ставители на туристи-
ческия бранш стана ясно, 
че се работи усилено в 
посока подобряване на 
разширения туристически 
продукт. Общината тър-
си възможности за разви-
тие на природните си 
дадености – надхвърлящи 
море и плаж – по най-добрия 
начин. 

Геопарк Поморие 
обръща внимание 

на 
вътрешността 

на общината

В тази връзка Николай 
Бояджиев, МИГ, предста-
ви проект за Геопарк По-
морие в обхвата на общи-
н а т а ,  о б х в а щ а щ  4 0 
геотопа (локации), нами-
ращи се и във вътреш-
ността на територията. 
„Това е сравнително нова 
тема за геопарковете и 
геотуризма. Регистрира-
нето на геопарк е процеду-
ра, която продължава 
няколко години. Първите 
стъпки за това вече са 
направени. Геопарковете 
са задната врата на ЮНЕ-
СКО. В цял свят са 250. В 
България все още няма 
официално регистриран 
такъв към ЮНЕСКО“, обяс-
ни Бояджиев. 

Геопарк Поморие ще се 
опре на няколко теми – 

образуване на Поморийско 
езеро и на полуострова, 
връзката езеро – море чрез 
т.нар. пясъчната коса или 
томболо – географски 
релеф, който свързва ос-
тров със суша. Друга ос-
новна тема са изгаснали 
вулкани. Намерени са та-
кива край селата Бата и 
Каменар. От посочените 
места са събрани 200 ек-
земпляра, експонирани към 
момента в Посетителския 
център в града. 

Световният опит по-
казва, че един геопарк не 
увеличава броя на тури-
стите, а увеличава престоя 
им – факт и добър мотив 
за противопоставяне на 
„фаст“ туризма, който се 
налага като тренд в по-
следните години. В кон-
кретния случай проектът 
ще популяризира вътреш-
ността на община Поморие 
и би дал различен импулс 
– образователен – в разви-
тието на туризма ѝ. Ако 
в момента имаме балнео- и 
спа туризъм с комбинация 
с поклоннически и винен, 
то този е един различен 
щрих в палитрата от 

възможности, опиращ се 
на географската специфи-
ка на общината. По думи-
те на Бояджиев геотопи-
те имат образователна 
насоченост – „например  
румънците са създали 
геопарк, който популяри-
зира изчезването на дино-
заврите. С презумпцията, 
че там е паднал метеори-
тът, който навремето е 
унищожил динозаврите. 
Преди стотици години, 
когато пада метеоритът, 
цялата земя се обгръща 
от прах, загиват всички 
динозаври и не само, 75% 
от всички организми“.

По време на 
разширената 

среща 
концесионерите 

на плажовете 
заявиха, че на 1 
юни плажовете 

отварят 
официално и ще 

посрещнат 
първите 

летовници

Началникът на РУП – 
Поморие Петър Тодоров 

заяви, че редиците им са 
подсилени с командирова-
ни допълнително и добре 
подготвени кадри от 
системата, които ще бдят 
за сигурността в града. 
Той благодари на Община-
та за оказваното съдей-
ствие, подчертавайки, че 
имат два пъти повече 
разкрити престъпления. 

Зам.-директорът на 
Летище Бургас Драгомир 
Георгиев заяви присъстви-
ето си на срещата, като 
обяви, че очакват силни 
летни месеци. Той припом-
ни, че след сезона ще стар-
тира ремонт на пистата, 
обявен през декември 2024 
г. „Пистата е почти 40-го-
дишна и такъв ремонт е 
абсолютно наложителен. 
Полагаме неимоверно големи 
усилия в грижите си за 
пистата, защото това е 
жизненоважно за излита-
нията и кацанията на са-
молетите. Ремонтът ще е 
с начало ноември и ще про-
дължи до месец май, когато 
ще имаме 15-сантимерово 
покритие върху пистата“, 
съобщи по време на среща-
та висшият мениджър.

Кметът 
Иван Алекси-
ев анализира 

предстоящия 
сезон

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Присъства-
щите в зала-

та – бизнес, 
институции 

и граждани                                              
ФОТО: МОНИКА 

ИЛИЕВА

Площадът в центъра пред читалището. До 15 юни би следвало всички машини да излязат 
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА
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рийски села – слагат основи на геотуризъм

Над 56 млн. лв. е проектобюджетът на община Поморие за 2025 година

Зам.-директорът на 
летището обърна внима-
ние, че в последните годи-
ни от проведените разго-
вори с авиокомпании може 
да се заключи, че има заси-
лен интерес към балне-
олечение, спа и здравен 
туризъм. „Трябват подхо-
дящи бази. Мислете в тази 
посока. В Полша 50% от 
полетите се изпълняват 
във връзка с този тип ту-
ризъм“, завърши той. 

Тук бе припомнено, че 
фондът, който бе създаден 
от черноморските общи-
ни е в много добра комуни-
кация с концесионера на 
летището, а полетите 
Бургас – София и обратно 
се финансират от него .

Не бе подмината и те-
мата за разделното съби-
ране, информация по нея 
изнесе зам.-кметът Янчо 
Илиев. „Това е пилотен 

проект – разделно събира-
не – с който се стремим да 
засилим кръговата иконо-
мика. Да намерим цялостен 
подход в проблема с отпа-
дъците. Имаме такъв 
проблем: чисти се непре-
къснато и въпреки това 
съдовете са пълни до обяд. 
Искам да призова хотелиери, 
ресторантьори, разнесли 
сме навсякъде подходящи 
съдове, да се отнесат с 
внимание. Припомняме, че 
проектът стартира от 
кв. „Свобода“. Раздадени са 
чували, проведена е инфор-
мационна кампания, от-
падъкът се разделя по вид 
– пластмаса и метал, 
хранителният отпадък 
също се предава отделно. 
От средата на май ще за-
почнем и със смесения от-
падък, който ще се предава 
отново в чували. От след-
ващата година нова систе-

ма ще включва тагове и 
брой изхвърляния на дома-
кинство“, разясни подроб-
но Илиев.

До 15 юни ще 
трябва да 

приключат 
ремонтите в 

Централна 
градска част 

В заключение кметът 
Алексиев сподели две неща, 
които го притесняват в 
навечерието на летния 
сезон – ВиК ремонтът в 
ЦГЧ. „Центърът на Помо-
рие е разкопан – подмяна 
на водопроводи – проект, 
очакван 40 години, финан-
сиран чрез централния 
бюджет. Надявам се до 15 
юни да приключим с ця-
лостния ремонт – асфал-
тиране, маркировка, ново 
улично осветление. От 

друга страна, бизнесът 
предложи съкращаване на 
туристическия сезон, при-
ето от ОбС-Поморие. От 
всички морски курорти по 
Черноморието нашият ще 
започва на 15 юни. Бизнесът 
го съкрати, за да плаща 
по-малко. Така че до стар-
тирането му ще приключим 
ремонтите в ЦГЧ“, моти-
вира се градоначалникът.

Отменена 
наредба изправя 

паркирането пред 
голям проблем 

Другият – паркирането. 
До 1 април бе последният 
срок за приемане на заяв-
ления. Градът е изправен 
пред изключително сери-
озен проблем. „Накратко: 
актуалната наредба, коя-
то работеше, която въве-
де ред и правила, но се ха-
реса на двама-трима и бе 
атакувана в съда. Доведе до 
отмяна на преференциал-
ното паркиране, което 
реално интересува мест-
ните. Обжалвали сме. На 7 
април беше делото във ВАС, 
чакаме да видим дали ще 
бъде отменено решението 
на Бургаски администра-
тивен съд да отпадне 
преференциалното парки-
ране. Междувременно с ОбС 
– Поморие направихме 
промени съобразно изис-
кванията на съда и проме-
нихме точно този раздел 
за преференциалното 
паркиране. За наша най-
голяма изненада област-
ният управител на област 
Бургас проф. Мария Нейко-
ва – един многоуважаван 
от мен юрист, издаде за-
повед, с която спря изпъл-
нението на наредбата и ни 
вкара в Административен 

съд Бургас. Сами се вкарах-
ме в патова ситуация, 
която блокира паркиране-
то по улиците на Поморие, 
въпреки това няма как да 
върнем заявленията на 
хората, които искат пар-
коместа. Ние сме админи-
страция и трябва да 
приемем всяко едно заявле-
ние. Изчакваме решението 
на ВАС и на тази база, 
както и заповедта на об-
ластния ще започнем да 
отговаряме на хората. В 
тази връзка аз ще изляза с 
официално обръщение към 
гражданите във връзка с 
паркирането след празни-
ците“, припомни сагата с 
паркирането Алексиев.

Срещата завърши с 
доза оптимизъм – новата 

политика на Министер-
ството на туризма на-
сочва вниманието към 
по-малките населени 
места. За първи път та-
зи година администраци-
ята на министър Боршош 
е решила да открие сезо-
на не в голям туристи-
чески комплекс, а в курор-
тен град. За старт е 
избран град Поморие – 31 
май, превръщайки го в 
туристическия център 
на Черноморието. От-
криването ще е на Рибар-
ско пристанище – Поморие. 
Част от програмата ще 
бъдат „Мистерията на 
българските гласове“ и 
етно диджей, в комбина-
ция със светлинно и му-
зикално шоу.

Зам.-директорът на Летище Бургас обясни, че след края на 
Лято 2025 започва ремонт на пистата

ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Районът на интерхотел „Поморие“ – превърнат в строителна площадка 
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„Старали сме се да из-
готвим бюджета така, 
че всички сфери на об-
ществения живот да 
бъдат засегнати – обра-
зование, здравеопазване, 
социални дейности, ин-
фраструктура и други. 
Представили сме в от-
делно приложение към 
бюджета и всички обекти, 
чието реализиране е за-
ложено за периода 2025 - 
2027 година и изисква 
разходи за проектиране и 
съгласуване с експлоата-
ционните дружества. 
Полагаме доста усилия в 
посока на това да бъде 
решен проблемът с водо-
провода и с остарялата 
общинска пътна мрежа. 
Накратко – стараем се 
поетапно да вършим не-
щата, поетапно да нара-
ства бюджетът, но и да 
бъде балансиран.“ Това 
каза кметът на община 
Поморие Иван Алексиев 
по време на обсъждането 
на Бюджет 2025.

Представянето му 
продължи почти час. За 

това време бяха регистри-
рани 140 гледания и нито 
едно запитване. На сре-
щата присъстваха за-
местник-кметът Кунчо 
Гайдов, кметове на насе-
лени места, общински 
съветници, граждани, 
както и екипът на Дирек-
ция „Бюджет, финанси и 
счетоводни дейности“.

Данните и заложените 
в новия бюджет параметри 
и източници на финанси-
ране бяха подробно пред-
ставени от заместник-
к м е т а  Я н ч о  И л и е в . 
Бюджетът на община 
Поморие за 2025 година е 
56 430 852 лв. Собствени-
те приходи са близо 25 
млн. лева, държавните са 
31,5 млн. лв., капиталова-
та програма възлиза на 4 
млн. лева. Предвидена е и 
издръжка на МБАЛ – По-
морие в размер на 1 млн. 
лева.

Капиталовата програ-
ма на общината за 2025 г. 
е 3 943 971 лв., като основ-
но включва дейности за 
проекти и основни ремон-

ти в ДГ „Веселушко“ – По-
морие, ДГ „Радост“ – Каб-
л е ш к о в о ,  Д о м  з а 
възрастни хора в Горица, 
Център за социална реха-
билитация и интеграция, 
основен ремонт на улици 
и ВиК инфраструктура в 
Централна градска част 
– Поморие, пътища Бата 
– Белодол, Страцин – Ко-
совец, Дъбник – Габерово, 
микробус за ЦНСТ – Помо-
рие, физкултурен салон в 
Каблешково и други.

Важно перо в бюджета 
са и средствата по ев-
ропроекти, като например: 
модернизация на образо-
вателната среда в ОУ 
„Христо Ботев“ – гр. Ахелой, 
изграждане на младежки 
център в кв. „Св. Георги“, 
реконструкция и рехаби-
литация на съществуващи 
общински пътища, подо-
бряване качеството на 
питейната вода в с. Лъка 
и в кв. „Каменар“, енергий-
но обновяване, управление 
на отпадъците при пре-
хода към кръгова иконо-
мика и други.

Предстои проектобю-
джетът с постъпилите 
по него предложения и 

становища да бъде раз-
гледан от постоянните 
комисии на Общинския 

съвет, след което да бъде 
гласуван на редовно засе-
дание през месец май.

Проектобюджетът бе представен официално от кмета Иван Алексиев, предстои да бъде разгле-
дан в Общинския съвет

ФОТО: ОБЩИНА ПОМОРИЕ
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Спектакълът „Аз в себе 
си се върнах“, посветен на 
Пейо Пантелеев, събира 
приятели и почитатели 

Георги Атанасов през пролетта на 2020 година бе в Бургас 
ФОТО: АРХИВ ЧФ

На 26 април се навърш-
ват 55 години от една 
момчешка авантюра – 
доста колоритна за 
времето си. Тогава 
младежка музикална 
група изнася концерт на 
сцена „Охлюва“, което 
ядосва културните 
среди в Бургас. Тяхната 
музика не се приема от 
тогавашната критика, 
бунтарска е и няма 
нищо общо с общопри-
етото звучене. Бурга-
ските последователи на 
„Бийтълс“, „Щурците“ и 
„Сигнал“ не се вписват в 
представите за музика.
Следва разбиваща 
рецензия от композито-
ра Константин Ташев в 
„Черноморски фронт“. 

Към онези времена и 
тази случка ни връща 
един от участниците в 
група „Лира“ – Георги 
Атанасов. 
През лятото на 2023 
година той получава 
първа награда в конкурса 
„Заливът на спомени-
те“, организиран от 
Община Бургас за 
кратък разказ, написан 
точно за тази случка. 
„Този приз остава 
най-голямата чест и 
радост от скъпия роден 
Бургас“, казва Георги 
Атанасов. 

Днес публикуваме 
разказа.

ГЕОРГИ АТАНАСОВ

Телефонът изтрещя! 
Буквално! Бавно се съвзех... 
Но какво ли пък толкоз...
Най-обикновен телефонен 
сигнал, какво ми става? От-
среща бе приятел от дет-
ството: „Отивай да си вземеш 
днешния „Черноморски фронт“, 
да видиш, какви са ги написа-
ли.“ След минути държах 
вестника разтворен в ръце-
те си, стреснат от едро 
заглавие: „Едно музикално 
бедствие“. Следваше статия 
с подзаглавия: „Джазово из-
стъпление в приморската 
градина“, „Отговорността 
на...“ и пр. Погледът ми бавно 
се свличаше надолу по редо-
вете. Четях и не вярвах на 
очите си. Телефонният тря-

сък тихо започна да се връща 
в ушите ми и се сля с усилва-
щия се пулс на сърцето...

Репетицията вървеше с 
пълна сила. Скромните ни 
усилватели изнемогваха под 
младежкия порив да възпро-
изведем великите песни от 
60-те на „Бийтълс“, „Кингс“, 
„Стоунс“... Дъсчената по-
стройка пред хотел „При-
морец“* – Малък клуб с две-три 
канцеларийки на „Морстрой“ 
– ни бе приютила и друже-
любно поскърцваше в унисон 
с вълните, които се разби-
ваха във вълнолома стоти-
на метра по-нататък. 
Група „Лира“ репетираше*. 
Имахме си репертоар. От 
три години бяхме заедно, 
свирехме на новогодишните 
и пролетните балове на 
Строителния техникум, 
Младежкия дом, ОФ клуба 
малко по-надолу. Отдаваше 
ни се, песничките се получа-
ваха. Нещо ме ядоса: „Я сти-
га сме репетирали! Давай да 
ходим да свирим пак в Мла-
дежкия дом.“ Задърпах другия 
китарист – бяхме съученици 
в Строителния техникум и 
съоснователи на групата – 
нагоре по улицата. Младеж-
кият дом – тогава помеще-
нието над казиното – бе 
затворен. Потропахме. 
Появи се един батко, който 
надменно ни отпрати: „Тук 
не може да се свири! Отивай-
те да си свирите ей там“ – 
махна с ръка към вълнолома 
и тръшна вратата. Спогле-
дахме се, че какво ни тряб-
ваше повече?! Дали да не 
извикаме и други? Да! Ще 
извикаме „Кукери“*. Бяхме 
приятели, свиреха хубаво и 
добре оборудвани. Приеха с 
ентусиазъм. 

По обяд на другия ден – не-
деля, вече бяхме пренесли 
всички инструменти на 
„Охлюва“ и възбудено се уго-
варяхме какви ще ги вършим 
нататък. Потропваше бара-

бан, пропукваше скъсан кабел. 
„Ми“-“Си“-“Сол“... настрой-
ваше някой китара. Едно, две, 
три, проба – Негово Величест-
во – Regent 30 микрофонираше 
над всичко. Така заети, из-
веднъж осъзнахме, че много 
очи ни гледат. Бяха се стру-
пали хора. Други подминаваха 
по алеята, поспираха, поус-
михваха се изненадано, любо-
питно. Започнахме да свирим 
уж за проба, а стана някак си 
много сериозно. 

Редувахме се двете групи 
и нищо не можеше да ни спре, 
а тълпата пред нас се сгъс-
тяваше... Изморени, почи-
нахме известно време, на 
крилете на успеха, който все 
още не осъзнавахме напълно 
и надвечер стартирахме 
отново. Хората започнаха да 
се събират – очевидно се бе 
разчуло, но този път наис-
тина си бе претъпкано. Народ! 
Танцуваха тук-там на гру-
пички. Пред сцената кордон 
от зяпнали лица с широко 
отворени очи. Едни пееха, 
други викаха с познатите 
рефрени. Накатерили се 
някак си, провесени крака 
висяха по короната на естра-
дата. Някои пляскаха, други 
коментираха. Приятели и 
познати махаха с ръце. От-
давна се беше смрачило и 
отнякъде се появиха една-две 
лампи, които поосветяваха 
сцената. Не се бе случвало 
дотогава такова нещо в 
Бургас. *Властваше обаче 
чувство за добро. Безредица, 
насилие, грубиянства, обиди? 
О, не! И в двете групи – „Лира“ 
и „Кукери“, имаше момчета 
от английската езикова 
гимназия – това правеше 
текстовете на песните 
уверени, а младежкият ни 
порив явно вършеше оста-
налото. Свирехме и наши 
песни. Чувствахме се щаст-
ливи и успели. Никой не ни 
упрекна, никой не ни обвини 
в нищо! Приятели, познати, 

съученици ни поздравяваха. 
Странно. Не се появи „лоша-
та милиция“, така, както би 
трябвало да бъде, според 
по-късни настроения...

Телефонният трясък и 
сърцето ми тупкаха ускорено 
в пълен резонанс. Вестникът 
потрепваше от сутрешния 
бриз, а изразите: „Едно музи-
кално бедствие“, „Джазово 
изстъпление“, „Разчорлени 
младежи“, „Дива музика“, „Ма-
настирска обстановка“, „Мрач-
ни сенки с нахлупени черни 
шапки“, „Безжалостен, кораво-
сърдечен тъпанджия“, „Хвър-
лени като сувенири угарки...“ 
– носеха веселото настроение 
от постигнатия успех.

Не се обидихме на автора. Все 
пак бе прав в едно – танцуваха 
се танци „Може би модерни в 
бъдещ век...“ Уважавахме го. 

След половин век прочетох 
отново тази статия. Стран-
ни чувства ме овладяха. 
Светът се движеше по коло-
возите, очертани от напе-
вите на тогавашните песни. 
Най-зеленият светофар пред 
тях свети още по-зелено! 
Дали нещо не е бдяло над нас?! 
Погледнах календара. Било е 
Великден 26-4-1970 г.!

Юли 2023 г.
*Група „Лира“ (1967-1970 г.)
Васил Ряпов, Георги Атана-

сов, Пламен Ставрев, Никола 
Христов, Петър Николов.

*Група „Кукери“ (1969 – 1970 
г.)

Емил Байрактаров, Коста-
дин Сариев, Вълчо Кондов, 
Петър Николов, Ташо.

*От лятото на същата 
година Община Бургас стар-
тира известните тогавашни 
забави „На плочата“.

*Хотел „Приморец“ – Тога-
ва много по-малка сграда. 
Прибоят достигаше десети-
на метра от оградата.

Едно музикално бедствие
препис

*Джазово изстъпление 
в Приморската градина

*Отговорността на ГК 
на Комсомола 

На музикалната естра-
да в Приморската градина 
са изнасяни различни по 
жанр програми. Граждани-
те и гостите на Бургас 
често са били привличани 
без афиши и реклами към 
малкия подиум. От там е 
звучала приятна висока 
художествена мелодична 
музика от наши съветски 
и чужди композитори. През 
летните дни Духовият 
оркестър в Бургас ще из-
нася концерти на естра-
дата в Приморската гра-
дина. Всичко това се цени 
и подкрепя от обществе-
ността в Бургас.

За съжаление бялата 
естрада потъмня в недел-
ната вечер от разгореще-
ни и разчорлени младежи. 

Наближавайки този врящ 
от мелодии, ритми и тан-
ци кът в приморската 

градина, аз бях изплашен 
от бумтенето на басов 
инструмент, нарицаем 
бас-китара, и комплекта 
ударни инструменти, кои-
то бяха безжалостно бити 
от коравосърдечен тъпан-
джия. 

Бил съм в различни кра-
ища на страната, на праз-
ненства и сватби, но на 
такова музикално бедствие 
не съм бил. На сцената 
беше поставена само една 
тъмножълта и нискова-
това крушка, наподобява-
ща светенето на свещ или 
газена лампа. Обстановка-
та, ако не беше дивата 
музика, можеше да се опри-
личи на манастирска. 

Всички лица на младежи-
те в тъмницата прилича-
ха на мрачни сенки. Техните 
крясъци, които съпровож-
даха изпълнението на ки-
тарния състав „Кукерите“, 
ме извадиха от това за-
блуждение. Почувствах, че 
се намирам в някакъв ад. 
Мъчех се да различа на 
тъмния неосветен дансинг 
какъв е този танц – може 
би от някакъв бъдеш век, 
но не и съвременен. Можем 
да поздравим организато-

рите на тази джазова ли-
тургия, че успяха да при-
влекат много младежи в 
клуб „Дружба“, намиращ се 
на горния етаж на Морско-
то казино, който е прите-
жание на ГК на ДКМС. Но 
възпитателната роля на 
нравствено-етичната 
музика е пренебрегната. 
Няма нищо възпитателно 
и етично в държанието на 
квартета „Кукери“. Нахлу-
пените черни омачкани 
шапки, пушенето на цига-
ри и хвърлянето на угар-
ките към публиката „като 
сувенири“, крясъците, 
виковете, подвикванията, 
танците на самозабравени 
субекти, гърмяща микро-
фонна уредба, накацалите 
по перваза на естрадата 
младежи – всичко това е 
пошло и обидно. Тази по-
дигравка с нашата съвре-
менност, бит и култура 
не бива да остане ненака-
зана. 

Вестник „Черноморски 
фронт“ – 29.04.1970 г. 

Константин Ташев, 
музиколог

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 3 май (събота) от 
18:30 часа в залата на 
Кукления театър ще 
бъде представен спек-
такълът „Аз в себе си 
се върнах“. Предста-
влението ще отбележи 
80 години от рожде-
нието на поета и оби-
чания актьор Пейо 
Пантелеев, който ни 
напусна през 2020 го-
дина. „Аз в себе си се 
върнах“ по стихове на 
Пейо Пантелеев и ем-
блематични песни с 
негови текстове ще 
разходи публиката по 

бургаския бряг през 
всичките му сезони. 
Любовта ще бъде во-
деща сила по стъпала-
та на живота, за да 
хвърлим котва в себе 
си на финала.

Събитието се орга-
низира от Държавен 
куклен театър – Бургас 
и Театрална школа 
„Усмивка“ с художест-
вен ръководител Ру-
мяна Кралева.

Постановката е на 
Румяна Кралева, сцено-
графията на Лидия 
Атанасова и Маргарит 
Кралев Участват: 
Децата от театрална 

школа „Усмивка“ и 
гост-актьорите Ния 
Стоянова и Дионис 
Кралев Цена на билета: 
10 лева.

Можете да купите 
билети oт касата на 
театъра, която се 
намира в сградата на 
Куклен театър Бургас 
и е с работно време: 
от понеделник до пе-
тък: 9:00 – 16:00; събо-
та и неделя: 9:30 – 12:00 
ч.

Билети можете да 
закупите на място и в 
деня на спектакъла.
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Младите ентусиасти изненадаха с интересни 
инициативи за великденска благотворителност

„Бъди човек – Айтос“ – 
трогателен и заразителен 

пример за съпричастие
Екипът на „Бъди човек“ 

– Айтос укрепва и се умно-
жава. Не по-малко от 40 са 
вече младежите от основ-
ното ядро на сдружението, 
които изключително ак-
тивно работят преди Ко-
леда и Великден за каузата 
„Подари вечеря на пенсионер 
в нужда“. 

Тази година благотвори-
телните инициативи за 
Христовото Възкресение 
бяха изключително инте-
ресни, добре обмислени и 
атрактивни. Общата сума, 
събрана от три запомнящи 
се събития и от дарител-

ските кутии е 4748,97 лв. 
Със средствата бяха заку-
пени хранителни продукти 
и подготвени пакети, които 
зарадваха много самотни 
възрастни хора от община 
Айтос в навечерието на 
Великденския празник.

Благотворителният 
маратон на „Бъди човек“ 
започна в събота, преди 
Страстната седмица с 
традиционния вече Благот-
ворителен турнир по во-
лейбол в Спортна зала 
„Аетос“. Освен отборите, 
участници в надпреварата, 
благородната кауза подкре-

пиха грациозните момичета 
от Мажоретен състав 
„Морски сирени“ на СУ „Ни-
кола Йонков Вапцаров“ и 
стотици зрители. 2279.50 
лв. събраха благотворител-
но феновете на волейбола. 

И благотворителният 
куиз е вече традиционен за 
Айтос преди големите хрис-
тиянски празници. В неделя, 
на 13 април, интересната 
инициатива прибави още 
1065 лв. към общата сметка. 
Пак в неделя беше и първи-
ят в историята на сдруже-
нието Благотворителен 
лекоатлетически крос в 
парк „Славеева река“. Пре-
димно деца и млади хора 
изминаха двукилометрово-
то разстояние с идеята да 
помогнат на старците в 
нужда. Инициативата беше 
блестящо реализирана, 
екипът отчете още 700 лв. 
за каузата.

И дарителски кутии 
тази година подканяха ай-
тозлии да помогнат, а об-
щата сума, събрана в тър-
говските обекти, е 704.17 
лв., съобщиха от „Бъди човек“ 
– Айтос. 

Примерът, който дава 
екипът на сдружението е 
едновременно трогателен 
и заразителен. Айтозлии 
бяха впечатлени от моти-
вацията, желанието и ен-

тусиазма, с които младите 
не просто организират 
благотворителни събития, 
а са приели мисията да раз-
движат обществените 
нагласи и да привлекат 
вниманието на общността 
към проблемите. А загриже-
ността за съдбата на мал-
кия Виктор показа, че вни-
манието на младия екип е 
не само предпразнично и към 
самотно живеещите въз-
растни хора, а към всеки от 
общността, който има 
нужда от помощ и подкрепа.

Внимание! Дете на тротоара!
Не, това, което виждате 

на снимката, не е дете, тръг-
нало да спортува. Този малък 
изкуствен герой е поставен 
тротоара, за да предупреж-
дава водачите на моторни 
превозни средства, че има 
пешеходна пътека, по която 
ежедневно преминават сто-
тици деца и граждани. Поя-
вата му на ул. „Славянска“, 
една от улиците в Айтос с 
най-натоварен трафик, е 
резултат на договор за да-
рение между Община Айтос 
и „ВЕСТАУТО – М“ ООД Бургас.

За осигуряване на безопас-
но пресичане на платното 
„малкият“ е „застанал“ пред 

пешеходната пътека от 
изхода на Пожарната служба, 
която води към Градската 
градина. Известно е, че в 
тази посока има изключи-
телна динамика и движение 
на хора не само към градина-
та, но и към спортната зала, 
плувния комплекс, търгов-
ските обекти, ресторанти 
и т.н.

„Момчето“ на тротоара 
е и знак ВНИМАНИЕ към оне-
зи водачи на МПС-та, които 
забравят, че „Славянска“ е 
оживена градска улица и едва 
след това – участък от меж-
дуселищен път. Внимание! Дете на 

пътя!
ФОТО: НП

Благотворителен волейболен турнир                                                                                             ФОТО: ПЛАМЕНА ТОНЕВА

Лекоатлетически крос с кауза                                     ФОТО: ПЛАМЕНА ТОНЕВА Със знания в подкрепа на благотворителността
ФОТО: ПЛАМЕНА ТОНЕВА
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„Откога те чакам“ или как театърът помага на младите в разбирането за себе си

О Б Щ И Н С К И   С Ъ В Е Т – А Й Т О С
Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е

№ 213

По Предложение с вх.№ ОбС-68/10.03.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Правилник за изменение и  допълнение на 
Правилник за реда и начина за финансово подпомагане на лица, двойки и семейства с репродуктивни проблеми, живущи на територията на община Айтос.

 Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния кодекс, при спазване разпоредбите на чл.26 и чл.28 от Закона за 

нормативните актове, във връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация,  
Р Е Ш И :

1. Приема Правилник за изменение и допълнение на Правилник за реда и начина за финансово подпомагане на лица, двойки и семейства с 
репродуктивни проблеми, живущи на територията на община Айтос

§1.  В чл.5, ал.1  изразът „до 2000лв.“   се изменя на  „ до 2000лв./ 1 022,58 евро“.
§2. В чл.5, ал.2 , изразът „до 1000лв.“ се изменя на  „до 1000 лв./ 511,29 евро“.
§3. В чл.21, ал.3 след думата „левове“ изменя  на  „ левове/ евро“.
§4. Правилника за изменение и допълнение на Правилник за реда и начина за финансово подпомагане на лица, двойки и семейства с репродуктивни 

проблеми, живущи на  територията на община Айтос, приет с Решение № 213/27.03.2025 г., пр.№18 на Общински съвет –Айтос,  влиза в сила от  датата, 
определена в Решение на Съвета на Европейския съюз за приемането на еврото от Република България, прието в съответствие с чл. 140, параграф 2 
от Договора за функционирането на Европейския съюз, наричано по-нататък “Решение за приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския 
съюз, приет в съответствие с чл. 140, параграф 3 от Договора за функционирането на Европейския съюз.

Решението е гласувано в заседание на ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
ОбС, с 27 гласа ”за”,  0 „против”  и  /п/
0 „възд.се”, проведено на  27.03.2025 г.,
КРАСИМИР ЕНЧЕВ
поименно, съгласно приложен списък към
Протокол   № 18,  т.2. от  ДР
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА
/Стелиана Николова – протоколист/

О Б Щ И Н С К И   С Ъ В Е Т – А Й Т О С
Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е

№ 214

 По Предложение с вх.№ ОбС-69/10.03.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за условията и реда за финансово подпомагане дейността на спортните клубове в община Айтос.

Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния кодекс, при спазване разпоредбите на чл.26 и чл.28 от Закона за 

нормативните актове, във връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация,  
Р Е Ш И :

1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба за изменение и  допълнение на Наредба за условията и реда за финансово подпомагане 
дейността на спортните клубове в община Айтос:

§1. Приложение № 1 “Разпределение на средствата за СК в община Айтос по приоритети и направления“, придобива следната редакция: 

Вид, група подлежаща на
Разпределяне на средствата

% от общата  
субсидия

С р е д с т в а т а 
разпределени 

В лева

С р е д с т в а т а 
разпределени 

В евро
1. За развитие на футбола

1.1.за стимулиране на детско-юношески футбол
1.2.футболни клубове, развиващи дейност в гр.Айтос 

и участващи в състезания на областно ниво
1.3.ФК в останалите населени места от община Айтос  

участващи в състезания на областно ниво
2. За развитие на волейбола
3. За стимулиране развитието на състезатели и 

отбори по възрастови групи на спортни клубове, 
заети с активна тренировъчна дейност, участващи в 
международни и държавни първенства по съответния 
спорт за предходната година.

3.1.за подготовка на състезатели в детско-юношеска 
възраст- брой деца във всяка възрастова група

3.2.за класиране на елитни състезатели от всички 
възрастови групи в държавни, балкански, европейски, 
световни първенства и международни турнири за 
предходната година.

4. За организиране и провеждане на общински спортни 
първенства и турнири от спортните клубове

5. За провеждане на годишна анкета „Спортист  и 
треньор на годината“ и за отличаване на призьорите.

Председател на ОЕКС:……………………..
Членове: 1……………………….
2……………………….
3……………………….
4……………………….
5……………………….
6……………………….
7……………………….

§2. Приложение № 3 „Отчет на сдружение…. За ….г.“ ,придобива следната редакция:

„ОТЧЕТ
На сдружение ……………………………………………………за ………………г.

1.Субсидия от община Айтос 
II. Разходи, извършени със средства от субсидията:
1.Разходи за храна

№ Фактура № /дата Издаде-
на от 

съдържание Стойност с 
ДДС в лева

Стойност с ДДС 
в евро

Разходът е за 
състезание/турнир

2.Разходи за медикаменти

Фактура № /дата Издадена от съдържание Стойност с ДДС 
в лева

Стойност с ДДС 
в евро

3.Разходи за екипировка

№ Фактура № /дата Издадена от съдържание Стойност с ДДС 
в лева

Стойност 
с ДДС в евро

Предадено на 
(име, презиме, 
фамилия)

Приложение: 1. Разписки за получена екипировка ……..бр.
2. Списък на лицата получили екипировка.
6.Разходи за материали(канцеларски материали, бои, торове, строителни мат.ли,спортни уреди и пособия на стойност под 1000лв./511,29 евро 

с ДДС и др.)

Фактура № /дата Издадена от съдържание Стойност с ДДС 
в лева

Стойност с ДДС 
в евро

8.Разходи за вода, горива, енергия (вода, ел енергия, гориво за моторни косачки и трактори, пропан-бутан за газов бойлер)

Фактура № /дата Издадена от съдържание Стойност с ДДС 
в лева

Стойност с ДДС 
в евро

10.Разходи за външни услуги(транспортни услуги, билети, съдийски такси, картотекиране, членски внос, пътни разходи, такса паркинг, банкови 
такси, нощувки (ако няма заповед за командировка), пощенски и куриерски услуги, наеми на спортни съоръжения, зали и др.)

Фактура № /дата Издадена от съдържание Стойност 
с ДДС в лева

Стойност 
с ДДС в евро

Разходът е за състезание/
турнир

12.Разходи за командировки в страната(размерът на отчетените пари в сметката за полагащите се пътни, дневни и квартирни пари към заповедта 
за командировка, която включва пътни при превоз с личен автомобил и нощувки)

Фактура № /дата Издадена 
от 

съдържание Стойност с 
ДДС в лева

Стойност с 
ДДС в евро

Разходът  е  за 
състезание/турнир

8.Възнаграждение по граждански договори ……….лв…………евро
9.Награди и премии…………………………………..лв………..евро
10.Осигурителни вноски от работодател за ДОО……лв……….евро
11.Здравно-осигурителни вноски от работодател…….лв……  .евро.
12.други ………………………………………………….лв………евро.
Общо разходи…………………………………………..лв………  евро 
Подпис и печат

Изисквания : Към отчета се прилагат ксерокопия с подпис, печат и текст „вярно с оригинала“ на всички оригинални документи за направените 
разходи.“

3. Приложение № 5 придобива следната редакция :„
ДЕКЛАРАЦИЯ 
От …………………………………………………………………………………

(три имена на председателя на Ус на СК)
В качеството си на председател на управителния съвет на спортен клуб 
……………………………………… ЕИК …………………………., декларирам:
През отчетния период от ……………….. до …………… се направени транспортни разходи на стойност …………………..
1.При пътуване с лично МПС:

Дати на 
пътуване

Маршрут на 
превоза

Разстояние 
в км. 

Вид на 
ползвано-
то МПС, 
марка

Рег.№ Разход 
на 

100км.

В и д 
гориво

Стойност 
- лв.

С т о й -
ност - евро

Забележка: Таблицата се попълва от председателя на УС на СК, когато пътува с лично МПС за уреждане на въпроси, свързани с дейността на клуба, 
но не превозва състезатели за състезание с лично МПС, в който случай издава заповед за командировка и отчита разходите за превоз в Сметката за 
полагащите се пътни , дневни кавритирни пари към тях.

2. При пътуване с билети:

Дати на 
пътуване 

Маршрути на 
превоз 

Б р о й  
пътуващи

Заплатена сума  за 
отиване и връщане на 

1 лице

Стойност – лв. Стойност - евро

Прилагам следните документи:
1.Копие от фактури за гориво с фискален бон;
2.Копие от билети за транспорт, така че да се виждат поредните номера и стойността им.
Дата: Декларатор:

4. Приложение № 6 придобива следната редакция
„ Проектобюджет за календарната година
I.Приходи от субсидии от Община Айтос : 

II.Разходи 
1.разходи за храна
2. Разходи за медикаменти
3. Разходи за екипировка
4. Разходи за материали(канцеларски материали, бои, торове, строителни мат.ли,спортни уреди и пособия на стойност под 1000лв./511,29 евро 

с ДДС и др.)
5. Разходи за вода, горива, енергия (вода, ел енергия, гориво за моторни косачки и трактори, пропан-бутан за газов бойлер)
6. Разходи за външни услуги (транспортни услуги, билети, съдийски такси, картотекиране, членски внос, пътни разходи, такса паркинг, банкови 

такси, нощувки (ако няма заповед за командировка), пощенски и куриерски услуги, наеми на спортни съоръжения, зали и др.)
7.Разходи за командировки в страна (размерът на отчетените пари в сметката за полагащите се пътни, дневни и квартирни пари към заповедта за 

командировка, която включва пътни при превоз с личен автомобил и нощувки)
8.Възнаграждения по граждански договори
9.Награди и премии
10.Осигурителни вноски от работодателя за ДОО
11.Здравно –осигурителни вноски от работодател
12.Други разходи.
Общо разходи:
Подпис и печат
Дата:
5. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба за условията и реда за финансово подпомагане дейността на спортните клубове в община Айтос, 

приета с Решение № 214/27.03.2025 г., пр.№18  на Общински съвет –Айтос,  влиза в сила от  датата, определена в Решение на Съвета на Европейския 
съюз за приемането на еврото от Република България, прието в съответствие с чл. 140, параграф 2 от Договора за функционирането на Европейския 
съюз, наричано по-нататък “Решение за приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския съюз, приет в съответствие с чл. 140, параграф 
3 от Договора за функционирането на Европейския съюз.

Решението е гласувано в заседание на ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
ОбС, с 27 гласа ”за”,  0 „против”  и  /п/
0 „възд.се”, проведено на  27.03.2025 г.,КРАСИМИР ЕНЧЕВ
поименно, съгласно приложен списък към
Протокол   № 18,  т.3. от  ДР 
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/

За пореден път Местната 
комисия за борба срещу проти-
вообществените прояви на 
малолетните и непълнолетни-
те (МКБППМН) при Община 
Айтос се обърна към театрал-
ното изкуство, за да мотивира 
и подкрепи младите хора в 
търсене на решения за вътреш-
ните им проблеми, тревоги, 
неразбирателства с околните.

През м. април МКБППМН – 
Айтос покани на сцената на 

Военния клуб Драматичен теа-
тър – Търговище с театрална-
та постановка „Откога те чакам“. 
Залата препълниха ученици от 
7-ми, 8-ми и 9-и класове от ай-
тоските училища ОУ „Атанас 
Манчев“, СУ „Христо Ботев“ и 
СУ „Н. Й. Вапцаров“.

Спектакълът видимо впе-
чатли младата аудитория с 
отговор на въпроса – могат ли 
здравите устои на българщи-
ната и родовите корени да по-

влияят на „лудостта, наречена 
употреба на наркотични веще-
ства“? Екипът на Комисията 
предложи един откровен разго-
вор за зависимостта от нарко-
тиците, с желанието театърът 
да изиграе своята превантивна 
роля в начина на мислене на 
младите хора. Защото театъ-
рът възпитава, формира вкус 
и изгражда съпротивителни 
сили срещу негативните явления. 

Динамиката на сцената на 

Военния клуб и талантът на 
актьорите грабнаха внимание-
то на младежите с лайтмоти-
ва – да, наркотиците „откъсват“ 
от проблемите, но да „забравиш“ 
реалността не води до справя-
не с проблемите ситуации, а ги 
задълбочава. Начинът за спра-
вяне с проблемите е не бягство-
то от тях, а в намиране на път 
към себе си, и от там – път към 
другите. И в това „пътуване“ 
опиатите са пречка. МКБППМН – Айтос мотивира и подкрепи младите хора в търсе-

не на решения за тревогите и проблемите им                         ФОТО: НП



Проект „Предоставяне на услуги за по-добро бъдеще на децата в община Айтос“ 
договор BG05SFPR002-2.003-0144-C01 процедура BG05SFPR002-2.003   „Бъдеще 
за децата“  финансирана от Европейски социален фонд плюс, програма „Развитие 

на човешките ресурси“ 2021-2027

Комплекс за социални услуги – Айтос с арт работилница за малчуганите
Проект „Бъдеще за децата в Община Айтос“
Преди Великден, Трета поредна Арт работилница на тема „Великденско яйце“ 

организира екипът на Комплекс за социални услуги – Айтос по проект „Бъдеще за децата в Община 
Айтос“ .
Много айтоски малчугани имаха възможността да покажат своята визия за Великденско яйце, 
пречупена през собствена им представа за красота. Основната цел на занятието беше да се провокира 
интерес към изкуството, развивайки творческите способности на всяко дете, записало се за участие 
в това незабравимо арт преживяване. С този вид занимание децата  развиват фината моторика, 
въображението, цветоусещането и естетическия вкус. И в същото време фокусът е върху традициите и 
духа на празника Великден.
За резултата – красиви и пъстри Великденски яйца бяха особено важни напътствията на специалистите 
по Проект „Бъдеще за децата в Община Айтос“ и на екипа на Младежки Център Айтос.

О Б Щ И Н А    А Й Т О С
ОБЩИНСКА  АДМИНИСТРАЦИЯ

СЪОБЩЕНИЕ
Община Айтос уведомява гражданите, че във връзка с очаквано увеличение на кърлежовите популации на 23.04.2025г., 24.04.2025г. 

и 25.04.2025г. ще се извърши пръскане срещу кърлежи в зелените площи в гр.Айтос.
Обработките на тревните площи ще бъдат извършени с „БИОТЕК C/S”. Препаратът е разрешен за използване и е подходящ за борба 

с пълзящи и летящи насекоми.  Карантинен срок 24 часа.
При неблагоприятни атмосферни условия пръскането ще се извърши в следващите три работни дни.
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ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

П О К А Н А
   На основание чл.16 от ЗК, Управителния съвет на ЗКПУ „Един-

ство“- град Айтос, в съответствие с решението си 23.04.2025 година, 
свиква Годишно отчетно събрание на кооперацията, което ще се 
проведе на 10.05.2025 година от 10,00 часа в залата Община Айтос 
при следния дневен ред:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д:
1. Приемане и освобождаване на член- кооператори- докл. 

председателя на УС.
2. Отчетен доклад за дейността на УС и приемане на годишния 

финансов отчет- докл. председателя на УС.
3. Отчетен доклад за дейността на КС- докл. председателя на КС.

4. Избор на одитор за заверка на ГФО за 2024 година.
5. Вземане на решения от ОС, с което се упълномощава предсе-

дателя на кооперацията и членовете на УС, за сключване на договори 
за кредити с Държавен фонд „Земеделие“, Разплащателна Агенция, 
юридически и физически лица и други видове договори, свързани с 
дейността на кооперацията, за закупуване на земеделска земя и ДМА.

6. Общото събрание упълномощава председателя на кооперацията да 
сключва договори за наем или аренда със срок повече от една година.

7. Текущи.
При липса на кворум събранието ще се проведе един час по- късно 

на същото място и при същия дневен ред.
УС на ЗКПУ „Единство“- гр. Айтос

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
П О К А Н А

   На основание чл. 16, ал. 1 и ал. 3, т. 1 от Закона за кооперациите 
и чл. 26, ал. 1 и 2 от Устава на кооперацията, Управителния съвет на:

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
С В И К В А

Общо годишно отчетно Събрание на кооперацията, което ще 
се проведе на 26.04.2025 год. от 09.00 часа в ЧИТАЛИЩЕТО на с. 
МЪГЛЕН, общ. АЙТОС при следния:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д
1. Приемане и освобождаване на член- кооператори.
2. Доклад на УС на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен за 2024 год.
3. Приемане на Годишния Финансов Отчет за 2024 год.
4. Заключение на КС по Отчета на УС, Годишния счетоводен отчет 

и доклад за контролната дейност през 2024 год.
5. Вземане на решение от Общото Събрание като упълномощава 

УС и Председателя на кооперацията за сключване на договори за 
сделки и Кредити с ДФЗ, Разплащателна агенция, Банки, Юридически 
и физически лица и други, за закупуване на ЗЕМЯ и ДМА, включително 
и срещу ипотекиране на недвижими имоти.

Да учредява обезпечения по кредити със залози и ипотеки с ДМА.

   При липса на кворум, на основание чл. 17, ал. 2 от ЗК събранието 
ще се проведе един час по- късно от 10:00 часа, на същото място и 
при същия Дневен ред независимо от броя на присъстващите член- 
кооператори.

УС на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен
Тел. за връзка: 05536/ 2288/ 0886/983301

РАЙОННО МЮФТИЙСТВО ГР. БУРГАС
ОБЯВЯВА

Явен търг за отдаване под аренда на земеделски земи, както следва:
Град/село Община Местност Декари Първоначална год.

наемна цена за дка.
Първо-

начална год.
наемна цена 

за целия 
имот

Стра-цин Поморие Старо село 11054 40,00 лв. 442,16 лв.
Стра-цин Поморие Червенака 10044 40,00 лв. 401,76 лв.
Стра-цин Поморие Навеса 4051 40,00 лв. 162,04 лв.
Стра-цин Поморие Ябълките 9272 40,00 лв. 370,88 лв.
Стра-цин Поморие Тополите 4115 40,00 лв. 164,60 лв.
Стра-цин Поморие До селото 14527 40,00 лв. 581,08 лв.
Стра-цин Поморие Паничката 3 620 40,00 лв. 144,80 лв.
Стра-цин Поморие Акациите 3 592 40,00 лв. 143,68 лв.
Стра-цин Поморие Акациите 3 899 40,00 лв. 155,96 лв.
Стра-цин Поморие Навеса 10 990 40,00 лв. 439,60 лв.
Стра-цин Поморие Навеса 8 999 40,00 лв. 359,96 лв.
Стра-цин Поморие Червенака 5 532 40,00 лв. 221,28 лв.
Стра-цин Поморие Алената пръст 4 098 40,00 лв. 163,92 лв.
Стра-цин Поморие Алената пръст 5 491 40,00 лв. 219,64 лв. 

Общо:
99 284

Срок на договора за аренда 5 /пет/ стопански години.
Търгът ще се проведе на 14.05.2025 г. /Сряда/ от 10:00 часа в гр. Айтос, ул. „Цар Освободител“ № 1.
Кандидатите за участие в търга следва да закупят тръжна документация от Районно Мюфтийство гр. Бургас, на адрес: гр. Айтос, ул 

„Цар Освободител“ № 1 срещу такса от 40,00 лв. всеки работен ден от 08:30 до 17:00 часа, до деня предхождащ търга включително. 
За допълнителна информация: 0558/ 2-23-64

О Б Щ И Н С К И   С Ъ В Е Т – А Й Т О С
Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е

№ 215

По Предложение с вх.№ ОбС-70/10.03.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба за  
изграждане, стопанисване, контрол и опазване на зелената система на територията на община Айтос.

 Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния кодекс, при спазване разпоредбите на чл.26 и чл.28 от Закона за нормативните актове, 

във връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация,  
Р Е Ш И :

1.Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба за изграждане, стопанисване, контрол и опазване на зелената система на територията на община Айтос: 
§1.   В чл.33 изразът „от 100 до 1000 лв.“   се заменя с израза  „ от 100лв./51,13 евро до 1 000 лв./511,29 евро“  и  израза „ от 500 до 2000лв.“ се заменя с израза 

„ от 500лв./ 255,65 евро до 2 000лв./1 022,58 евро“.
§2.  В чл.34 изразът „от 50 до 350 лв.“   се заменя с израза  „ от 50лв./25,56 евро  до 350лв./ 178,95 евро“ .
§3. В чл.35 изразът „от 20 до 500 лв.“   се заменя с израза  „ от 20лв./10,23 евро  до  500лв./255,65 евро“  и израза „ от 500 до 2000лв.“ се заменя с израза „ от 

500лв./ 255,65 евро  до 2 000лв./ 1022,58 евро“.
§4. Приложение № 1 се изменя и придобива следната редакция: 

№ Вид на нарушението Обезщете-
ние  в лв.

Обезщетение 
в евро

1. ТРЕВНИ ПЛОЩИ ЗА 1 М2
а. I категория /централна градска част/ 4 лева 2,05 евро
б. II категория /всички останали терени, намиращи се на територията 

на община Айтос /
2 лева 1,02 евро

2. ЛЕТНИ ЦВЕТЯ ЗА 1 М2
а. I категория /централна градска част 45 лева 23,01 евро
б. II категория /всички останали терени, намиращи се на територията 

на община Айтос/
30 лева 15,34 евро

3. ПЕРЕННИ ЦВЕТЯ ЗА 1 БРОЙ 15 лева 7,67 евро
4. ПОЧВОПОКРИВНИ ЦВЕТЯ ЗА 1М2 2 лева 1,02 евро
5. ЖИВ ПЛЕТ-ВЕЧНОЗЕЛЕН 1 М.Л

а. до 5 години 100 лева 51,13 евро
б. над 5 години 200 лева 102,26 евро

6. ЖИВ ПЛЕТ-ШИРОКОЛИСТЕН (листопаден) 1М.Л.
а. до 5 години 80лева 40,90 евро
б. над 5 години 150 лева 76,69 евро

7. РОЗИ ЗА 1 БР.
а. до 5 години 25  лева 12,78 евро
б. над 5 години 50 лева 25,56 евро

8. ИГЛОЛИСТНИ И ВЕЧНОЗЕЛЕНИ ХРАСТИ ЗА 1 БР.
а. до 5 години 50 лева 25,56 евро
б. над 5 години 100 лева 51,13 евро

9. ШИРОКОЛИСТНИ ХРАСТИ ЗА 1 БР.
а. до 5 години 30 лева 15,34 евро
б. над 5 години 60 лева 30,68 евро

10. ДЪЛГОТРАЙНА ДЕКОРАТИВНА ИГЛОЛИСТНА ДЪРВЕСНА РАСТИ-
ТЕЛНОСТ- ЗА 1 БР.

а. Широко разпространени дълготрайни декоративни  иглолистни 
дървесни видове за 1бр.-бял и челен бор, обикновен смърч, бяла ела, 
обикновена туя, хвойна и др.

До 4.00 м. 70 лева 35,79 евро
До 7.00 м. 120 лева 61,36 евро
Над  7.00 м. 170 лева 86,92 евро
б. Редки и ценни видове за 1 бр.- гинко билоба, лиственица, 

мура, сребриста ела, сребрист смърч, кедри, либоцедрус, тцуга, тис,  
кипарис, секвоя и др.

До 4.00 м. 100 лева 51,13 евро
До 7.00 м. 150 лева 76,69 евро 
Над 7.00 м. 200 лева 102,26 евро

11. ДЪЛГОТРАЙНА ДЕКОРАТИВНА ШИРИКОЛИСТНА ДЪРВЕСНА 
РАСТИТЕЛНОСТ – ЗА 1 БР.

а. Широколистна широко разпространена дървесна растителност 
за 1 бр.- айлант, акация, върба, топола, трепетлика и др.

До 5.00 м. 60 лева 30,68 евро
Над 5.00 м. 80 лева 40,90 евро
б. Ценни дълготрайни декоративни широколистни дървета за 1 бр. 

–бреза, ясен, каталпа, пауловния, бук, американски дъб, клен, липа, 
орех, кестен, софора, шестил, чинар, и др.

До 5.00 м. 100 лева 51,13 евро
Над 5.00 м. 120 61,36 евро

12. ЕКЗОТИЧНИ ДЕКОРАТИВНИ ВИДОВЕ И ВИДОВЕ С ДЕКОРАТИВНИ 
ФОРМИ – ЗА 1БР.

Магнолия, Лиродендрон, либуцедрус, Церсис, Криптомерия, Пауловния, 
Коелреутериа, Брусонеция, Албиция, Ликвидамбър, Маклура, Габър, и др.

150 лева 76,69 евро

§5. В Наредба за символиката на община Айтос, 
В чл.44, ал.1,   изразът „  от 50 до 500 лева „   се изменя на „  от 50лв./ 25,56евро  до 500лв./ 255,65 евро“.
§6. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба за изграждане, стопанисване, контрол и опазване на зелената система на територията на община Айтос, приета 

с Решение № 215/27.03.2025 г., пр.№18 на Общински съвет –Айтос,  влиза в сила от  датата, определена в Решение на Съвета на Европейския съюз за приемането на 
еврото от Република България, прието в съответствие с чл. 140, параграф 2 от Договора за функционирането на Европейския съюз, наричано по-нататък “Решение за 
приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския съюз, приет в съответствие с чл. 140, параграф 3 от Договора за функционирането на Европейския съюз

Решението е гласувано в заседание на ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
ОбС, с 27 гласа ”за”,  0 „против”  и  /п/
0 „възд.се”, проведено на  27.03.2025 г.,КРАСИМИР ЕНЧЕВ
поименно, съгласно приложен списък към
Протокол   № 18,  т.4. от  ДР
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/

В духа на празника                                                                                                     ФОТО: КОМПЛЕКС ЗА СОЦИАЛНИ УСЛУГИ – АЙТОС

С напътствия от екипа на Младежки център – Айтос                        ФОТО: КОМПЛЕКС ЗА СОЦИАЛНИ УСЛУГИ – АЙТОС



Ден на отворени врати в Районен съд – Айтос
25 АПРИЛ – 8 МАЙ 2025IV

СУ „Христо Ботев“ с 
покана за пролетен 

празник ШАРЕН СВЯТ!

Образователна програма „Съдебната власт – информиран избор и 
гражданско доверие. Отворени съдилища и прокуратури“

Традиционно, на 16 април, 
Деня на Конституцията, Ра-
йонен съд – Айтос организира 
Ден на отворените врати. 
Тази година, на професионалния 
празник на магистратите, в 
административната сграда 
на съда гостуваха единадесе-
токласниците на СУ „Христо 
Ботев“ с преподаватели Лаза-
рина Янчева и Николай Дими-
тров. Ще припомним, че това 
е училището, с което РС-Айтос 
си партнира от старта на 
Програмата на ВСС и МОН 
„Съдебната власт – информи-
ран избор и гражданско доверие. 
Отворени съдилища и проку-
ратури“. 

Районният съдия Мария 
Дучева, административен 

ръководител, председател на 
РС-Айтос запозна гимназисти-
те с организацията на работа 
на съдиите и съдебните слу-
жители, със съдебните про-
цедури, с работата и функци-
ите на съдебните служби. 
Според председателя на РС-
Айтос, Денят на отворените 
врати е възможност за по-
добра информираност за ра-
ботата на съдебната система 
и за изграждането на доверие 
към работата на съда. 

В кабинета на съдия Дучева 
учениците присъстваха на 
разпределение на постъпили-
те искови молби, чрез систе-
мата за случайно разпределе-
ние на делата, с която се 
определя съдията докладчик. 

Съдия Дучева им представи и 
работата на съдебните служ-
би – „Деловодство на съда“, 
„Съдебно-изпълнителна служ-
ба“ и най-строго охраняваната 
служба – „Бюро за съдимост“.  

Гимназистите успяха да 
разгледат службите „Граж-
данско и Наказателно дело-
водство“ и да научат от съ-
д е б н и т е  с л у ж и т е л и 
Валентина Дарачева и Марияна 
Рашева подробности за подго-
товката и съхраняването на 
двата вида съдебни дела. Нау-
чиха още каква е разликата 
между гражданските и нака-
зателните дела и как една 
искова молба се превръща в 
съдебно дело. Съдия Мария 
Дучева подробно представи 
пътя на документа от полу-
чаването на входящ номер, 
през образуване на делото и 
събирането на доказателства.

В служба Бюро за съдимост 
младите гости имаха възмож-
ност да надникнат в метал-
ните шкафове, където се 
съхраняват т.н. бюлетини, 
удостоверяващи съдебното 
минало на осъдените лица, 
които се пазят в продължение 
на сто години. С интерес про-
следиха и пътя на едно свиде-
телство за съдимост, издаде-
но от съдебните служители. 

Младите хора имаха изклю-

чителната възможност да 
получат реална представа за 
правораздавателната дейност 
на РС - Айтос. Те присъстваха 
на съдебно дело с председател 
съдия Мария Джанкова, свър-
зано с шофиране след употре-
ба на алкохол. Страни по де-
лото бяха прокурор Илиян 
Пантелеев и адвокат Желка 
Апостолова, които заедно с 
подсъдимия подписаха спора-
зумение при постигнато 
пълно и безусловно съгласие 
по клаузите. 

Много интересна и интри-
гуваща младите хора беше 
лекцията на съдия Джанкова, 

свързана с професиите съдия, 
прокурор и адвокат. За да 
могат средношколците да 
получат знания за различните 
правни професии, доброволци 
облякоха тоги, а съдия Джан-
кова, прокурор Пантелеев и 
адвокат Апостолова им раз-
казаха за интересни съдебни 
дела от практиката си. 

Съдия Дучева не пропусна 
да покаже на младите хора и 
Архива на РС-Айтос, в които 
се съхраняват най-важните 
съдебни актове – за гражданско 
състояние, за право на соб-
ственост и др., които след 
изтичане на срока за съхране-

ние се предават на Държавния 
архив.

Младежите бяха видимо 
впечатлени от информацион-
ния тур в съдебната инсти-
туция. Оцениха предоставе-
н а т а  в ъ з м о ж н о с т  д а  с е 
запознаят с работата на съда, 
да задават въпроси, както и 
лично да разговарят с предсе-
дателя на РС, съдия Мария 
Дучева. И признаха, че с инте-
ресните инициативи на РС - 
Айтос Образователната 
програма на ВСС и МОН вече се 
радва на интерес и популярност 
сред младите хора в Айтос.

СКБ „Руен“ подготвя ново поколение борци по програма на ММС
От 1 март 30 деца са на тепиха в 
спортната зала на стадиона в Руен

За поредна година спортен 
клуб по борба „Руен“, с. Руен 
работи по проект, финанси-
ран по програма „Спорт за 
децата в свободното време 
2025”, Направление „Начално 
обучение”. на Министерство-
то на младежта и спорта.

В заниманията по проекта 
са включени 30 деца от об-
щина Руен, разделени в две 
възрастови групи: 7 - 11 го-
дини и 12 - 13 години. Зани-
манията с децата започнаха 
на 1 март т.г. и по регламент 
ще продължат шест месеца, 
на два етапа. Първият етап 
ще приключи на 30 юни, вто-
рият започва след лятната 
ваканция, на 1 септември, 
финалът е на 30 октомври 
2025 г.

С децата се провеждат 
спортни занимания в три 
дни от седмицата, по един 
астрономически час. Дей-
ностите по проекта ръко-
води квалифициран спортен 
специалист – треньорът в 
руенския спортен клуб по 
борба – Николай Куртев. 

Очакваните резултати в 
края на тази година са за 
разширяване на обхвата на 
децата, занимаващи се със 
спорта борба, и мотивира-
нето им за участие в спорт-
ни занимания, с цел подобря-

ване на физическата им 
дееспособност, разнообра-
зяване и пълноценно използ-
ване на свободното им време. 

Треньорът си поставя 
амбициозната задача да 
популяризира спорта борба, 
свободен стил, който не е 
включен в учебните програ-
ми по физическо възпитание 
и спорт. За спортните за-
нимания на децата клубът 
има пълната подкрепа на 
родителите. Единодушни 
са, че заниманията са полез-
ни както за физическото 
развитие на децата, така и 
за пълноценното използва-
не на свободното им време. 
Партньори по проекта на 
спортен клуб по борба „Руен“ 

са Община Руен и СУ „Елин 
Пелин“ с. Руен. 

С финансиране по про-
екта Клубът е закупил 
трика и спортни кецове 
за участниците. Осигуре-
но е медицинско лице, 
което да следи здраво-
словното състояние на 
децата. Предвидени са и 
разходи за информацион-
ни материали и грамоти 
при провеждането на 
турнири в рамките на 
проекта. И двете възрас-
тови групи ще участват 
в традиционния турнир 
по свободна борба, орга-
низиран от Общината, по 
повод празника на Руен на 
25 май 2025 г

На 26 април (събота) от 
10:00 ч. училището отва-
ря врати за малки и голе-
ми с пъстър празник на 
таланта, творчеството 
и доброто настроение!

Очакват ви:
Артработилници: дър-

ворезба, грънчарство, 
кошничарство, шивачество, 
стъклопис, медникарство 

и още много!
Традиционно, в празни-

ка ще участват деца на 
детски градини в Айтос

Специален гост ще Ру-
слан Мъйнов

Ще бъде красиво, шаре-
но и весело!

Не пропускайте про-
летния празник ШАРЕН 
СВЯТ

Прокурор Илиян Пантелеев и адвокат Желка Апостолова в непринуден разговор с гимназистите
ФОТО: НП

В служба „Гражданско деловодство“ със съдебния служител 
Валентина Дарачева                                                                                ФОТО: НП

Нови приятелства край 
тепиха

ФОТО: СКБ „РУЕН“

Вече сме 
отбор!
ФОТО: СКБ 

„РУЕН“



Уважаеми военнослужещи, 
офицери, старшини от запа-
са и резерва, ветерани от 
войните и граждани на общи-
на Созопол, по случай христи-
янския празник 6 май Гергьов-
ден– Ден на храбростта, 
празник на Българската армия 
и на  СОСЗР, отправям своите 
поздравления и искрени бла-
гопожелания!

В  историческия календар 
на България има светли дати 
и празници, които ни зареждат 
с национално самочувствие, 
нови духовни сили и прилив на 
патриотизъм. Такъв празник 
за нас, българите, е 6 май! На 
този ден ние почитаме Свети 
Георги Победоносец, защото 
той е покровител на силните 
и смелите и олицетворение 
на храброст. Днес отдаваме 
почит и се прекланяме пред 
българските воини, отдали 
живота си за свободата и 
независимостта на България.

Нека Свети Георги да пази 
и закриля всички български 
мъже и жени, избрали отго-
ворната мисия да защитават 

Родината си! Техният висок 
професионализъм и всеотдай-
ност са гарант за мира и си-
гурността в нашето Оте-
чество.

Пожелавам на всички воен-
нослужещи здраве, щастие и 
благополучие!

Нека Свети Георги да доне-
се във всеки дом вяра и благо-
денствие!

Честит празник!

Станимир АНДОНОВ
Председател на Общински 

съвет Созопол
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Общинските съветници се обединиха за бъдещето 
на остров Св. св. Кирик и Юлита – Созопол

Ученици от гръцкия град Волос на 
културна визита в Созопол

Обединени от каузата 
остров Св. св. Кирик и 
Юлита да се превърне в 

център за култура и изкуства, 
Общински съвет – Созопол 
единодушно прие декларация, 
с която настояват държав-
ните институции да осигурят 
в спешен порядък финансови 
средства за аварийни и кон-
сервационни дейности на остров 
Св.св. Кирик и Юлита – Созопол, 
за да се спасят от тотално 
разрушаване сградата на Ри-
барското училище и остана-
лите сгради на острова.

Декларацията е изпратена 
до президента на Република 
България г-н Румен Радев, до 
председателя на Народното 
събрание г-жа Наталия Кисе-
лова, до министър- председа-
теля г-н Росен Желязков и до 
министъра на културата г-н 
Мариян Бачев.

Публикуваме пълния текст 
на декларацията:

ДО ПРЕЗИДЕНТА НА Р БЪЛ-
ГАРИЯ

Г-Н РУМЕН РАДЕВ

ДО ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА НА-
РОДНОТО СЪБРАНИЕ

Г-ЖА НАТАЛИЯ КИСЕЛОВА

ДО МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДА-
ТЕЛЯ

Г-Н РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ

ДО МИНИСТЪРА НА КУЛ-
ТУРАТА 

Г-Н МАРИЯН БАЧЕВ

 ДЕКЛАРАЦИЯ
от Общински съвет Созопол
Относно: Искане от държав-

ните институции на финансови 
средства за аварийни и консер-
вационни дейности на остров 
Св.св. Кирик и Юлита – Созопол. 

Уважаеми г-н Президент,
Уважаема г-жо Председател 

на Народното събрание,
Уважаеми г-н Премиер,
Уважаеми г-н Министър на 

културата,

Ние, общинските съветници, 
сме свидетели как от 2005 го-
дина една емблема на града, на 
Южното Черноморие и истин-
ско богатство с национално 
значение се руши пред нашите 
очи. Въпреки многократните 
апели към редица институции 
оставаме без отговор. Ние сме 
безсилни срещу набезите на 
природата и бездействието на 
редица институции към една 
истинска национална съкровищ-
ница, какъвто е остров Св. св 
Кирик и Юлита.

Министерството на кул-
турата е възложило през 2011 
година на екип специалисти да 
изработят концепция за пре-
връщането на острова в 
Международен музеен комплекс, 
който да представя черномор-
ските цивилизации и подвод-
ната археология на България. 
Тази концепция повече от 10 

години е забравена и не са 
предприети никакви действия 
по отношение на нейното 
реализиране.

Инициатива поеха проф. 
Велислав Минеков, като ми-
нистър на културата, проф. 
Мария Нейкова – областен 
управител на Бургас и кметът 
на Созопол Тихомир Янакиев. 

Позволете ни да Ви запозна-
ем накратко с фактологията.

03.09.2020 г. – Посланикът 
на Франция Н.Пр. Флоранс 
Робин се ангажира пред кмета 
на община Созопол музеят 
„Лувър“ да направи обстоен 
анализ, който да послужи за 
превръщането на остров Св. 
св. Кирик и Юлита в център 
на изкуствата.

09.10.2021 г. – Областната 
управа на област Бургас и 
Министерството на култу-
рата сезираха прокуратурата 
за разрухата на созополския 
остров. Достъпът до остро-
ва е с ограничен режим на по-
сещение от 80 години и въпре-
ки че се охранява, всичко е 
разграбено и съсипано. Минис-
терството на културата е 
похарчило около 1 млн. лева за 
осигуряване на охранителни 
дейности на острова, откак-
то го стопанисва. Видимо, 
това не е достатъчно и няма 
нужния ефект.

Продължава на стр. 3

Ученици от Втора 
образцова гимназия в 
гръцкия град Волос бяха 
посрещнати топло в 
Созопол. Визитата им в 
морския град е част от 
образователно-културна 
инициатива. 13- и 15-го-
дишните деца, участници 
в два извънкласни клуба 
– „История и риторика“ 
и „История и кинематог-
рафия“, имаха възможност 
да се потопят в богатото 
историческо наследство 
на древния град.

Посещението бе осъ-
ществено със съдействи-
ето на Българо-гръцкото 
сдружение и Община Со-
зопол, които не само 
осигуриха топло посре-
щане, но и отвориха вра-
тите на градските музеи 
специално за децата. 
Всички културни обекти 
бяха достъпни за учени-

ците с безплатен вход, 
като по този начин те 
успяха да се запознаят 
отблизо с историята и 
културата на България.

Инициативата е част 
от дългосрочните усилия 
за насърчаване на прия-
телството и културния 
обмен между България и 

Гърция, като създава 
възможности за обогатя-
ване на знанията и меж-
дукултурно разбиране 
сред младите хора.

Поздрав за 6 май



Община Созопол подписа договор по Процедура 
BG05SFPR002-2.012 „Иновативни здравно-социални 

услуги“, финансирана по Програма „Развитие на 
човешките ресурси 2021-2027“ 

Ремонт на детска градина „Делфинче“ в село Атия: Стъпка 
към подобряване на условията за децата
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Приоритет 6: „Насърчаване на социалното приобщаване, 
намаляването на бедността и икономическото развитие в 

селските райони“ Област с поставен акцент 6Б: „Стимулиране на 
местното развитие в селските райони“

ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 2014-2020
ПРОЦЕДУРА № BG06RDNP001-7.020 „ЕНЕРГИЙНА 

ЕФЕКТИВНОСТ „РЕКОНСТРУКЦИЯ, РЕМОНТ, ОБОРУДВАНЕ И/
ИЛИ ОБЗАВЕЖДАНЕ НА ОБЩИНСКИ СГРАДИ, В КОИТО СЕ 

ПРЕДОСТАВЯТ ОБЩЕСТВЕНИ УСЛУГИ, С ЦЕЛ ПОДОБРЯВАНЕ 
НА ТЯХНАТА ЕНЕРГИЙНА ЕФЕКТИВНОСТ“ 

МЯРКА 7: ОСНОВНИ УСЛУГИ И ОБНОВЯВАНЕ НА СЕЛАТА В 
СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 

ПОДМЯРКА 7.2: ИНВЕСТИЦИИ В СЪЗДАВАНЕТО, 
ПОДОБРЯВАНЕТО ИЛИ РАЗШИРЯВАНЕТО НА ВСИЧКИ ВИДОВЕ 

МАЛКА ПО МАЩАБИ ИНФРАСТРУКТУРА

ДОГОВОР ЗА БЕЗВЪЗМЕЗДНА ФИНАНСОВА ПОМОЩ № 
BG06RDNP001-7.020-0073 

ПРОЕКТ: „ВЪВЕЖДАНЕ НА ЕНЕРГОСПЕСТЯВАЩИ МЕРКИ 
ПО ОБЩИНСКА СГРАДА - ДЕТСКА ГРАДИНА „ДЕЛФИНЧЕ“ - 

ФИЛИАЛ С. АТИЯ, ОБЩИНА СОЗОПОЛ“

СТОЙНОСТ НА БФП: 958 785,66 лева
ПЕРИОД НА ИЗПЪЛНЕНИЕ: 31.07.2024 г. - 15.09.2025 г. 

БЕНЕФИЦИЕНТ: ОБЩИНА СОЗОПОЛ 

Община Созопол обявява 
старта на ремонт на 
детска градина „Делфин-

че“ в село Атия, който ще оси-
гури значителни подобрения в 
инфраструктурата и условия-
та за децата. Проектът, на 
стойност 958 785 лева, ще бъде 
финансиран чрез Програмата за 
развитие на селските райони 
2014 – 2020.

Ремонтните дейности ще 
започнат скоро и ще обхванат 
редица важни етапи за подобря-
ване на енергийната ефективност 
и комфортната обстановка на 
детската градина. Основни 
стъпки на обновяването:

Подмяна на дограма: Ще бъдат 
поставени нови прозорци и 
врати, осигуряващи по-добра 
изолация и ефективност на 

отоплението и охлаждането.
Топлинна изолация на покри-

ва и външните стени: Това ще 
допринесе за намаляване на 
топлинните загуби и създаване 
на по-комфортна вътрешна 
среда за децата.

Нова отоплителна система: 
Въвеждането на термопомпени 
агрегати ще осигури енергийно-
ефективно отопление и охлаж-
дане на сградата.

Фотоволтаична система: 
Инсталирането на фотовол-
таични панели ще позволи на 
детската градина да генерира 
електрическа енергия за собст-
вените си нужди, допринасяйки 
за устойчивото управление на 
енергийните ресурси.

Енергоспестяващо осветле-
ние: Ще бъдат инсталирани 

нови енергийноефективни ос-
ветителни тела, които ще 
намалят разходите за електри-
ческа енергия.

Нова пожароизвестителна 
система: За повишаване на без-
опасността на децата и персо-
нала ще бъде монтирана нова 
пожароизвестителна система.

Кметът на община Созопол 
Тихомир Янакиев подчерта 
важността на този проект за 
развитието на селото и подо-
бряването на условията за 
обучение и растеж на децата. 
Очаква се ремонтът да приклю-
чи до средата на септември 2025 
г., когато децата ще могат да 
се радват на напълно обновени 
и съвременни помещения, които 
ще предоставят по-добри усло-
вия за тяхното обучение и игра.

На 4-тото си заседание на 
26.11.2024 г. Комитетът за на-
блюдение на Програма „Развитие 
на човешките ресурси 2021-2027“ 
одобри Критерии за избор на 
операция „Иновативни здравно-
социални услуги“ по ПРИОРИТЕТ 
2 „Социално включване и равни 
възможности“, в изпълнение на 
СПЕЦИФИЧНА ЦЕЛ 3 „Подобря-
ване на равния и навременен 
достъп до качествени и устой-
чиви услуги на достъпна цена, 
включително услуги, които 
стимулират достъпа до жилищ-
но настаняване и ориентирани 
към индивида грижи, включител-
но здравеопазване; модернизира-
не на системите за социална за-
крила, включително насърчаване 
на достъпа до социална закрила, 
като се обръща особено внимание 
на децата и групите в неравно-
стойно положение; подобряване 
на достъпността, включително 
за хората с увреждания, ефектив-
ността и устойчивостта на 
системите за здравеопазване и 
на услугите за полагане на дълго-
срочни грижи“.

Целта на операцията е да се 
подобри предоставянето на ин-
тегрирани здравно-социални ус-
луги в домашна среда за нуждаещи 
се самотно живеещи лица с ув-

реждания и възрастни хора в 
невъзможност за самообслужва-
не.

Настоящата операция ще 
надгради реализираните дейнос-
ти и постигнатите резултати 
по други проекти, програми и 
мерки, финансирани със средства 
от националния бюджет.

Допустими дейности са:
1. Предоставяне на почасови 

мобилни интегрирани здравно-
социални услуги за нуждаещи се 
лица с увреждания и възрастни 
хора в невъзможност за самооб-
служване.

2. Провеждане на специализи-
рани обучения на екипите и су-
первизия, включително обучения 
във връзка с въвеждането на 
нови методологии за оценка на 
потребностите.

3. Развитие и предоставяне на 
иновативни дистанционни услу-
ги – телекеър, вкл. осигуряване на 
специализирано оборудване за 
тяхното предоставяне (при не-
обходимост).

Дейности 1 и 2 са задължител-
ни за изпълнение. Същите са де-
финирани като услуги от общ 
икономически интерес (УОИИ). 

Целеви групи по настоящата 
процедура са:

Самотно живеещи лица с ув-

реждания, които независимо че 
нямат определена чужда помощ, 
разполагат със съответните 
медицински документи, удосто-
веряващи невъзможността им за 
самообслужване за определен 
период от време; 

Самотно живеещи лица в над-
трудоспособна възраст в невъз-
можност за самообслужване, 
които нямат определена по съ-
ответния ред степен на намале-
на работоспособност.

До момента дейностите по 
проект „Грижа в дома в община 
Созопол“ на територията на 
община Созопол се изпълняват 
от Комплекс за социални услуги 
и здравеопазване – Община Созопол.  

Услугата „Иновативни здрав-
но – социални услуги“ е продълже-
ние на предходната процедура и 
е услуга от общ икономически 
интерес (УОИИ), като се възлага 
от Общински съвет чрез кмета 
на общината  за изпълнение на 
дейностите от Комплекс за со-
циални услуги и здравеопазване 
(КСУЗ). По настоящата процеду-
ра се предвижда да бъдат подкре-
пени 8 потребители – самотно 
живеещи лица с увреждания и 
самотно живеещи лица в надтру-
доспособна възраст в невъзмож-
ност за самообслужване.

ОБЯВА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед 
№ РД-01-137/10.04.2025 г.  на командира на Военноморските 
сили са обявени 42 (четиридесет и две) вакантни длъжности, 
във военни формирования от състава на Военноморските 
сили, завършили граждански средни или висши училища в 
страната и в чужбина, както следва:
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22480 – БУРГАС (3 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 54960 – БУРГАС (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34590 – БУРГАС (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32890 – БУРГАС (1 длъжност);

ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38920 – ВАРНА (16 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28580 – ВАРНА (4 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56080 – ВАРНА (7 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 36940 – ВАРНА (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34410 – ВАРНА (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26800 – ВАРНА (3 длъжности); 
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 44320 – ВАРНА (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22580 – ПРИСЕЛЦИ (2 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28430 – КАМЕНАР (1 длъжност).
Срок за подаване на документи – до 16.05.2025 г. 
Повече информация за кандидатстването и подаването на 
документите можете да получите  в сайтовете, http://www.navy.
mod.bg, /http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, в сградата на 
Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за военен отчет в 
общините на Бургаска област. 

Проект : „Иновативни здравно-социални услуги в Община 
Созопол“

Процедура за БФП: BG05SFPR002-2.012

Договор: № BG05SFPR002-2.012-0139-CO1

Бенефициент: Община Созопол

Обща стойност на проекта: 440 233,35 лв.,100% БФП

Дата на стартиране: 06.01.2025 г. за срок от 24 месеца

Цел: Целта на операцията е да се подобри предоставянето на интегрирани 
здравно-социални услуги в домашна среда за нуждаещи се самотно 
живеещи лица с увреждания и възрастни хора в невъзможност за 
самообслужване.

Проект №BG05SFPR002-2.012-0139 „Иновативни здравно – 
социални услуги в Община Созопол“

Фотографска изложба „Поколение в кадър“ – 
историята, която младите разказват през обектива

На 17 април 2025 г. в Худо-
жествената галерия в Созопол 
ще бъде открита фотограф-
ската изложба „Поколение в 
кадър“. Тя ще остане в краси-
вия град до 30 април 2025 г.

Тази експозиция е повече 
от изложба – тя е зов за про-
мяна. Чрез обектива си мла-
дите фотографи от курса 
„Фотографията като изкуство 
и бизнес“ с ръководите Мари-
ян Томов улавят разрухата на 
емблематични културни и 
спортни обекти. В изложбата 
участват 12 автори, които 
показват как историята ни 
изчезва пред очите – от плув-
ния басейн на ЦСКА, Алексан-
дровска болница и баните в 
Княжево и Горна баня до рух-
налия стадион „Академик“ и 
изоставените лифтове на 
Витоша.

Но „Поколение в кадър“ не 
е само разказ за изоставеното 
– тя е и портрет на настоя-
щето. Изложбата представя 
младите хора днес – техните 
постижения в спорта и изку-
ството, но и битките, които 
водят. В кадрите се преплитат 
контрастите на младостта 
– ентусиазмът и меланхолия-

та, силата и уязвимостта, 
мечтите и реалността. 
Снимките поставят трудни 
въпроси за вейповете, райския 
газ и зависимостите, които 
все по-често стават част от 
младата култура.

Изложбата излиза отвъд 
границите на България – част 
от кадрите показват живота 
на младите хора в различни 
точки на света – от Амазония 
и Сингапур до Кения и Казахстан. 
В тези фотографии зрителят 
открива универсалните емо-
ции на младото поколение – 
търсенето на идентичност, 

стремежът към свобода и 
желанието за промяна.

„Поколение в кадър“ е визу-
ален протест, който призо-
вава обществото и институ-
циите да опазят културното 
и спортното ни наследство.

📸 Проектът и изложбата 
се реализират с подкрепата 
на Министерството на мла-
дежта и спорта, в рамките 
на Националната програма за 
изпълнение на младежки дей-
ности по чл. 10а от Закона за 
хазарта за 2024 г. (Договор 
25-00-42/21.11.2024 г.). 

Очакваме ви!



Созопол с решителна стъпка към създаването на център за 
изкуства на остров Св. Кирик и Юлита

III25 АПРИЛ 2025

Созопол ще участва в 
конференцията TravelX за 

иновации в туризма

По инициатива на 
кмета на община 
Созопол Тихомир 

Янакиев се проведе клю-
чова среща с Комитета за 
създаване на център за 
изкуства на остров Св. 
Кирик и Юлита – страте-
гически проект с огромно 
значение за културното 
и историческото бъдеще 
на Созопол.

На събитието присъст-
ваха г-жа Илияна Йотова 
– вицепрезидент на Репу-
блика България, проф. 
Велислав Минеков – пред-
седател на инициативния 
комитет, проф. д.н. Мария 
Нейкова – областен упра-
вител на област Бургас, 

проф. д.н. арх. Тодор Кръстев, 
заместник-кметовете на 
Созопол Андрей Николов 
и Тодор Дамянов, предсе-
дателят на Общинския 
съвет Станимир Андонов, 
арх. Маргарита Трендафи-
лова – главен експерт в 
Министерството на кул-
турата, директорът на 
Археологическия музей в 
Созопол Димитър Недев 
и общински съветници.

По време на срещата 
беше представена визията 
за създаване на Център за 
изкуства – културен хъб, 
който ще обедини съвре-
менно изкуство с опазване 
и популяризиране на ис-
торическото наследство 

на острова. Обсъдени бяха 
актуалното състояние 
на инфраструктурата, 
потенциалът за развитие 
на музейна, образовател-
на и артистична дейност, 
както и необходимостта 
от координирани усилия 
между държавните и 
местни институции.

Кметът Тихомир Яна-
киев подчерта ангажимен-
та на Общината към 
проекта: „Целта ни е остров 
Св. Кирик и Юлита да се 
превърне в културен и 
исторически център с 
национално и международ-
но значение – живо прос-
транство за изкуство, 
история и вдъхновение.“

Продължение от стр. 1 

09.11.2022 г. – Сформира се 
инициативен комитет за 
създаване на Център за кул-
тура и изкуство на остров Св. 
св. Кирик и Юлита. Председа-
тел е проф. Велислав Минеков, 
а сред членовете са вицепре-
зидентът Илияна Йотова, 
областният управител на 
област Бургас проф. Мария 
Нейкова, кметът на община 
Созопол Тихомир Янакиев, 
както и част от авторския 
екип на концепцията за пре-
връщането на острова в Све-
товен център на изкуствата 
с ръководител проф. арх. Тодор 
Кръстев.

Към този момент проф. 
Велислав Минеков е провел 
срещи по темата с генерал-
ния директор на ЮНЕСКО 
Одри Азуле, както и със за-
местника Ернесто Отоне 
Рамирес. Подписан е Мемо-
рандум за сътрудничество 
с Обединени арабски емирства, 
подготвя се анекс за финан-
сиране специално за остров 
Св.св. Кирик и Юлита, който 
не е доведен до неговото 
подписване.  

14 декември 2022 г. – Минис-
тър проф. Велислав Минеков 
подписва декларация във връз-
ка с намеренията на България 
и Франция за създаване на 

Център на изкуствата на ос-
тров Св. св. Кирик и Юлита с 
посланика на Франция у нас Н. 
Пр. Жоел Мейер.

Март 2023 г. – Помощник 
генералният директор на 
ЮНЕСКО по въпросите на 
културата Ернесто Отоне 
Рамирес пристига в Созопол 
и на място се запознава с 
потенциала на остров Св. св. 
Кирик и Юлита.

През 2023 г. служебното 
правителство отпуска 300 
хил. лв. за спешни укрепител-
ни дейности, от които 240 
хил. лв. не са усвоени от Ми-
нистерството на културата.

През 2024 г. са предвидени 
в бюджета на Министер-
ството на културата 3,5 
млн. лв. за укрепителни и 
аварийни ремонти, част от 
които за остров Св. св. Кирик 
и Юлита. Средствата не са 
усвоени и не е изхарчен нито 
лев по предназначение.

В бюджета на Министер-
ството на културата за 2025 
година няма предвидени ни-
какви средства за реставра-
ция, консервация, аварийни 
дейности и социализация на 
археологическите паметни-
ци на културата.

През годините с проекта 
за превръщането на острова 
в Созопол в Световен култу-

рен център са се ангажирали  
и други министри на култу-
рата – Вежди Рашидов и Боил 
Банов.

Уважаеми дами и господа,

Настояваме държавните 
институции да поемат ре-
ална отговорност за предо-
твратяване продължаващия 
разпад на сградите на остров 
Св. св. Кирик и Юлита и да 
бъдат осигурени финансови 
средства за аварийни дей-
ности и консервация на ар-
хеологическите, архитектур-
ни и исторически обекти, 
които се намират на тери-
торията му.

Въпреки усилията на 
Инициативния комитет за 
превръщането на остров 
Св. св. Кирик и Юлита в 
Световен център за култу-
ра и изкуства, който ще 
даде силен тласък на иконо-
мическото развитие на 
Южното Черноморие и ще 
постави България на све-
товната културно-исто-
рическа карта, жителите 
на град Созопол са разочаро-
вани от липсата на ангажи-
раност от Министерство-
то на културата и на 
държавата.

Липсата на ангажираност 
от страна на държавата и 

нейните институции дове-
доха до разрухата на остро-
ва. През годините имаше 
опасност той да се превър-
не в казино или луксозен 
хотелски комплекс. Жите-
лите на гр. Созопол няма да 
позволят този исторически, 
археологически и архитек-
турен символ да продължа-
ва да се руши. Ние заявяваме, 
че има реални възможности 
островът да стане единствен 
по рода си обект от изклю-
чително национално значе-
ние и да осигури икономиче-

ски растеж на региона. 
Общинските съветници, 

представляващи жителите 
на община Созопол, застава-
ме зад тях и настояваме 
държавата в лицето на 
Министерски съвет и Ми-
нистерството на култура-
та в спешен порядък да 
предприемат реални дейст-
вия за финансиране и реали-
зиране на всичките необхо-
дими дейности, свързани с 
реставрация и консервация 
на сградата на Рибарското 
училище – паметник на кул-

турата и социализация на 
остров Св. св. Кирик и Юли-
та за превръщането му в 
център за култура и изкуства. 
Това ще постави началото 
за последващи действия във 
връзка с реализиране на съ-
трудничеството с между-
народни организации. 

Съпричастни сме към 
недоволството и възмуще-
нието на нашите съгражда-
ни към бездействието на 
държавата и сме готови да 
ги подкрепим в техни закон-
ни протестни действия.

На 24 и 25 април 2025 г. в 
Бургас ще се проведе конфе-
ренцията TravelX, която 
събира водещи експерти от 
областите на туризма, тех-
нологиите, маркетинга и 
публичния сектор. Събити-
ето е ключова платформа за 
обсъждане на иновациите и 
новите тенденции в индус-
трията, които ще определят 
бъдещето на туризма.

Заместник-кметът на 
община Созопол, г-н Андрей 
Николов, ще бъде сред пане-
листите на дискусията Smart 
City Tourism, която ще се 
фокусира върху дигитализа-
цията и свързването на об-

ществените услуги с турис-
т и ч е с к и т е  о б е к т и  в 
публичния и частния сектор. 
Събитието ще подчертае 
значението на съвременните 
технологии за създаване на 
по-интелигентни, устойчи-
ви и взаимосвързани турис-
тически дестинации.

TravelX ще предложи вдъх-
новяващи лекции и реални 
решения за устойчиво раз-
витие в туризма, както и 
иновации, които ще увеличат 
конкурентоспособността 
на туристическите услуги. 
Конференцията е отлична 
възможност за обмен на идеи 
и за изграждане на партньор-

ства, които ще помогнат за 
дигитализацията и модер-
низацията на туристиче-
ските услуги в Созопол.

Община Созопол активно 
участва в развитието на 
туристическия сектор и с 
гордост ще представи свои-
те усилия за създаване на 
умни и устойчиви решения, 
които ще подобрят прежи-
вяването на туристите и ще 
увеличат привлекателността 
на града като дестинация за 
устойчив туризъм.

Созопол е част от разго-
вора за бъдещето на туризма 
– устойчив, дигитален и 
свързан!

Среща в залата на Общински Съвет

Общинският съвет е категоричен в позицията си за една от културните емблеми на града
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С настъпването на Страст-
ната седмица в община Созопол 
се проведоха редица инициа-
тиви, изпълнени с топлина, 
традиция и активна общест-
вена ангажираност. Тази го-
дина великденските празници 
отново събраха деца, родите-
ли, учители, обществени ор-
ганизации и представители 
на местната власт в единна 
кауза – да съхраним и предадем 
българските обичаи на след-
ващите поколения.

Още в началото на седми-
цата, в центъра на града се 
организираха традиционни 
великденски базари. В тях 
участие взеха двете детски 
градини – „Здравец“ и „Снежан-
ка“, родителските настоя-
телства, ГС „Елпода“, Сдру-
жение „Бездомни лапички“, 
СОСЗР и клуб „Българка“, ПК 
„Чайка“, Гражданско сдружение 
„Чиста Атия“, кметство 

Зидарово и НЖС „Света Ма-
рена“. С усърдие и ентусиазъм 
те предложиха домашно при-
готвени кулинарни изделия, 
великденски сувенири и цветя, 
изработени с много любов и 
внимание към детайла.

Празничният дух обхвана и 
квартал „Атия“, където Пен-
сионерски клуб „Чайка“ по-
срещна топло кмета на общи-
на Созопол г-н Тихомир 
Янакиев и заместник-кмета 
г-н Андрей Николов. В прият-
на атмосфера бяха припомне-
ни важни великденски тради-
ции и ритуали, които са 
неизменна част от българска-
та културна идентичност.

Учениците от СУ „Св. св. 
Кирил и Методий“, Созопол 
също се включиха активно в 
празничните инициативи. 
Заедно с родителите си те 
подготвиха благотворителен 
базар с кулинарни изделия, а 

Етнографският музей в града 
проведе специална образова-
телна инициатива – „Велик-
денски традиции с децата на 
Созопол“. Четвъртокласни-
ците научиха как в миналото 
яйцата са се боядисвали с ес-
тествени багрила – люспи от 
лук, червено цвекло, коприва, 
боровинки и други природни 
материали. С помощта на 
гостите от пенсионерски клуб 
„Чайка“, децата създадоха ис-
тински произведения на изку-
ството, обагрени с въображе-
ние и пролетно настроение.

„Великден е време за добро-
та и за единство“, сподели 
кметът на община Созопол 
г-н Тихомир Янакиев.

„Желая на всички здраве, 
мир и светли празници! Нека 
празничният дух ни води към 
по-добро бъдеще – за нас, за 
нашите деца и за Созопол!“

Уважаеми жители и гости на Созопол, 
Черноморец и къмпинг „Градина“,

На 26 април 2025 г. (събота) ще се проведе 
Antea Run – събитие от национален мащаб, което ще събере стотици 
участници в една уникална спортна проява по живописния маршрут меж-
ду Созопол и Черноморец. 

Временна организация на движението – 26.04.2025 г.
Часов интервал: 09:15 – 13:30 ч.
В указаното време ще бъде въведена временна организация на движение, 

както следва:
Град Созопол:
1. Площад „Кулата“ / ул. „Хан Крум“
2. Кръстовище с ул. „Републиканска“
3. Ул. „Люлин“
4. Вход към к-с „Санта Марина“
5. Кръстовище при „Лагуна Бийч“ – начало на стария път (локално на 

къмпинг „Градина“)
Стар път (между Созопол и Черноморец) – Локално на къмпинг „Гради-

на“:
6. Целият участък от стария път (локално на къмпинг „Градина“)
7. Кръстовище пред „Аклади“ – вход към в.з. Червенка
Вилна зона „Червенка“:
8. Ул. „Градина“
9. Ул. „Централна“
Град Черноморец:
10. Ул. „Братислава“
11. Ул. „Свети Никола“
12. Ул. „Оборище“ (до стария път и Акра)

13. Ул. „Антон Страшимиров“
14. Ул. „Никола Вапцаров“
15. Ул. „Дружба“
Особености на маршрута:
• Трасето е двупосочно – отиване и връщане по едно и също 

направление.
• При връщане отпадат следните участъци:
• т.7 – Кръстовище пред „Аклади“,
• т.8 – Ул. „Градина“,
• т.9 – Ул. „Централна“,
• т.10 – Ул. „Братислава“,
• т.11 – Ул. „Свети Никола“.
• Старият път (локалното на къмпинг „Градина“) ще остане 

затворен за движение на връщане.
• След излизане от ул. „Братислава“ трасето ще бъде осво-

бождавано поетапно.
• Навръщане от нос Акин трасето ще премине само покрай 

Черноморец, като уличната мрежа в града ще остане отворена.
Важно за жителите и гостите:
• Забранява се паркирането на автомобили по трасето от 

09:00 до 13:30 ч. 
• Препоръчваме ползване на алтернативни маршрути и пла-

ниране на придвижването извън часовия диапазон на събитието.
• Движението ще се регулира от служители на МВР, предста-

вители на общинската администрация и организаторите. 

Благодарим Ви за разбирането!

Antea Run – събитие от национален мащаб
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под контрола и надзора на Бъл-
гарския Червен кръст. Все още 
обаче не са приети допълнител-
ните изисквания, предвидени в 
наредбата. Там се посочва, че ми-
нистърът на здравеопазването 
трябва да издаде заповед и да се 
оформи програма, която да регу-
лира този процес. Това все още не 
е факт. 

– Участвате ли с предложения 
за подобряването нивото на 
водноспасителната дейност?

– Аз, като специалист по водно 
спасяване от дълги години, се 
стремя да бъда полезен и чрез 
експертната си дейност, свърза-
на с нормите, които регулират 
водноспасителната дейност, 
плажовете и туризма. Организа-
цията, която представлявам – Life 
Saving България – е активен участ-
ник в кръгли маси, както и в све-
товни конференции по водно 
спасяване и превенция на удавя-
нията. Даваме становища и много 
от нашите предложения се въз-
приемат. Например, от последно-
то обществено обсъждане на 
наредбата за водно спасяване, 16 
от общо 26 наши предложения 
бяха приети и включени в новата 
наредба. Въпреки това все още има 
доста празноти. За съжаление, 
поради служебните правителства 
в последните години, липсва дос-
татъчно политическа воля този 
нормативен акт да стане напъл-
но действащ и работещ, така че 
да обслужва правилно дейността. 
Затова смятам, че най-полезното, 
което вие като медия, а и другите 
медии можете да направите, е да 
отваряте пространство за раз-
говори и съвети за безопасност 
през лятото. Няма какво да се 
лъжем – водното спасяване няма 
да го направим съвършено нито в 
този разговор, нито в тази плат-
форма, но е важно гражданите 
редовно да получават съвети за 
безопасност, когато ходят на 
плаж. Да следят личното си здра-
ве, да не употребяват алкохол, да 
не преяждат преди да влязат във 
водата, да държат децата под 
постоянен родителски контрол. 
Това трябва да се възпитава като 
култура – защото именно това ще 
бъде най-добрата превенция и 
гаранция за безопасността им.

– А имаме ли достатъчно 
спасители за плажовете? Според 
разговори с ваши колеги, мнозина 
предпочитат да изкарват кур-
сове за спасители на басейн.

– Да, това е така. Темата с 
дефицита на спасители се задъл-
бочава от година на година. Ако 
мога дам конкретика – последните 
10 години почти нямаме летен 
сезон, в който да не се говори за 
липса на морски спасители. Дори 
с правилата, които се въведоха 
още по време на ковид периода. Аз 
бях в работната група, която 
предложи да се редуцира броят на 
спасителите спрямо дължината 
на охраняемата ивица – от 100 
метра се премина към 150 метра 
за един спасителен пост. Това 
намали нужния брой спасители – 
ако преди се търсеха 1500 морски 
спасители за Черноморието, сега 
се търсят около 1200. Но има и 
други фактори – демографски, 
сезонността на водноспасител-
ната дейност, която отблъсква 
желаещите да я практикуват, 
защото търсят по-сигурна, це-
логодишна работа. Както и Вие 
отбелязахте – мнозина предпочи-
тат да отидат на басейн, където 
работата е по-лека, условията са 
близки, а възнаграждението – по-
добно. А и в някои случаи работа-
та е целогодишна. Именно това и 
още няколко причини обуславят 
задълбочаващия се дефицит на 
спасители. Не е тайна, че вече се 
търсят възможности да се при-
вличат спасители от трети 
страни.

– Точно това щях да Ви питам. 
Има ли вече такива случаи? И от 
кои страни?

– Аз лично не съм бил инициатор, 
но в сайта на нашата компания 
получихме кандидатура от човек 
от Бангладеш. В момента сме в 
процедура по издаване на разре-
шение за работа. След проведени 
интервюта и кореспонденция, се 
убедих, че човекът е изключител-
но съвестен и отговорен. Затова 
решихме да съдействаме. Все още 
не сме стигнали дотам, че да 
разчитаме изцяло на такъв подход, 
но търсим варианти. За щастие 
все още разполагаме с достатъчен 
екип от спасители. Истината е, 
че в ролята си на работодател се 

стремя да изграждам атмосфера 
на доверие. Да защитавам инте-
ресите на спасителите пред 
стопаните на водни площи, кон-
цесионерите и наемателите на 
плажове, както и пред аквапарко-
вете и басейните. Да изграждам 
екипност, да бъда мост между 
страните, включително и чрез 
създаването на Национален син-
дикат на водните спасители, на 
който съм председател. Целта 
ни е да подпомагаме и спасители-
те, и концесионерите, така че да 
има качествена охрана на нашите 
плажове и водни площи. В проти-
вен случай ще страда туризмът 
ни, ще има отлив от туристи, а 
ние искаме това ключово перо от 
БВП да расте според потенциала 
си.

– А накъде бягат нашите 
обучени, добри спасители? Преди 
години Гърция беше най-примам-
лива дестинация.

– Да, до известна степен това 
остава вярно. В последните 4-5 
години ходиха в Гърция, Малта, 
Кипър, някои и в Италия. Отдел-
но се подготвяха спасители за 
Щатите. Но от 2020 година насам 
нещата се поизмениха. Сега са 
малко по-балансирани. Не е чак 
толкова голям течът на спаси-
тели. Ако ние предложим добри и 
адекватни условия, имаме всички 
предпоставки да напълним пла-
жовете си с добри спасители. Но 
трябва да отбележа, че Българ-
ският Червен кръст не спира 
усилията си да подготвя нови 
спасители всяка година. Не мога 
да цитирам точна статистика в 
момента, но годишно се подготвят 
около 500 – 600 морски спасители. 
Това са нови кадри. Не е малко. 
Всъщност, от началото на вод-
носпасителната дейност у нас – от 
1964 г. досега – са обучени над 50 
хиляди спасители. Сега имаме 
нужда от около 1200. Така че про-
блемът не е толкова в това, че 
„нямаме спасители“, а че не можем 
да ги задържим и да ги привлечем 
обратно към професията. Ще си 
позволя да кажа, че трудното в 
сезонността на тази работа е не 
само да осигуриш добро възнаграж-
дение, а и адекватна среда. Говорим 
за настаняване – не в помещения 
с хлебарки и мишки, за транспорт 

от мястото на настаняване до 
плажа – спасителите не трябва 
да вървят по 5 км преди и след 
работа. Трябва да имат възмож-
ност за хранене по време на смяна, 
а не да са принудени да ползват 
скъпите заведения по плажовете. 
Всичко това – комплексно – също 
влияе на причините за отлива на 
спасители.

– Като общински съветник 
предлагате проект за първа 
помощ сред децата, който ще 
гласувате съвсем скоро.

– Мога да го обвържа с програ-
мата за водна безопасност, която 
вече стартирахме – това е една 
логична и последователна стъп-
ка. Аз съм дългогодишен специалист 
в сферата на водното спасяване 
и темата с удавянията ми е из-
ключително близка. Работата по 
намаляване на случаите на удавя-
ния е нещо, което приемам за 
лична мисия. Знаем, че когато 
става дума за деца, този проблем 
е особено драматичен. Общество-
то страда от всяка такава загуба, 
не само емоционално, но и защото 
това са предотвратими инциден-
ти. Именно затова, на февруар-
ската сесия, по моя инициатива и 
с подкрепата на нашата група от 
ГЕРБ, внесохме програма за водна 
безопасност, насочена към децата. 
Целевата група е третокласници 
– неслучайно. В тази възраст де-
цата започват процес на посте-
пенно отделяне от родителите. 
Те търсят самостоятелност, 
често посещават басейни или 
плажове без родителски надзор 
или в компанията на връстници. 
Именно тогава е важно да знаят 
какви са рисковете при къпане и 
плуване, как да ги избегнат, а защо 
не и как да окажат помощ – адек-
ватно и безопасно за тях, разбира 
се. Надяваме се, че до края на ля-
тото над 3500 деца ще бъдат 
обучени – както теоретично, 
така и практично – на темите за 
водна безопасност. Абсолютно 
вярваме в ефекта от тези усилия. 
Като логично продължение и 
надграждане идва следващата 
инициатива – проектът за обуче-
ние по първа помощ, който ще 
бъде разглеждан на предстояща-
та сесия след празниците. Този 
път фокусът е върху по-зрелите 

ученици – шестокласниците.
– Защо точно тази група? 
– Защото първата помощ 

представлява комплекс от дейст-
вия, които могат да бъдат извър-
шени от непрофесионалисти – 
навсякъде и безопасно, без да се 
навреди, но с потенциал да се 
спаси живот. Става дума за реак-
ции при инциденти като сърдечен 
инфаркт, случил се на улицата, 
на пътя, далеч от болнична помощ. 
Учениците в шести клас ще бъдат 
обучени как да извършват изкуст-
вено дишане и непряк сърдечен 
масаж. Ще научат как да сигнали-
зират на спешен телефон 112 или 
на медицинското звено в учили-
щето при инцидент. Така ще се 
изгради т.нар. „спасителна вери-
га“. Вярваме, че този комплекс от 
знания също ще допринесе за 
предотвратяване на фатални 
случаи. Отново говорим за пре-
дотвратими ситуации, които 
носят тежки последствия за 
обществото. Може да се запита-
ме – защо досега не се провеждат 
такива обучения? За съжаление, 
няма достатъчно страни, в които 
те са поставени като приоритет. 
Радвам се обаче, че вече говорим 
по темата, защото превенцията 
е най-добрият инструмент. Вся-
ка предотвратена смърт или 
травма е в полза на цялото обще-
ство. Нашата цел е да изградим 
култура на съпричастност. Всеки, 
когато стане свидетел на инци-
дент, да не бяга, да не се казва 
„това не ме засяга“, а да помогне. 
Това е и форма на насърчаване на 
доброволчеството и на нагласата 
да бъдем полезни на другия.

-н Загорчев, като дългогодишен 
експерт по водно спасяване може 
ли да кажете добре ли се подгот-
вят нашите спасители?

– Подготовката на водните 
спасители все още до голяма сте-
пен е в ръцете на Българския 
Червен кръст. Това е добре, тъй 
като това е организация с над 
60-годишна история, има традиции, 
качество и на много места коле-
гите работят наистина отговор-
но. Аз самият съм инструктор по 
водно спасяване към Българския 
Червен кръст и ежегодно провеж-
дам такива курсове, обучавам 
спасители точно под егидата на 
организацията. За съжаление, има 
опити от различни нелегитимни 
организации да обучават спасите-
ли, които впоследствие излизат 
на трудовия пазар, но ние нямаме 
представа каква подготовка имат 
тези хора. Това е изключително 
опасно. Аз съм и работодател – 
имам бизнес, работя с плажове, 
управлявам екипи от спасители. 
Ако дойде кандидат с удостове-
рение от нелегитимна организация 
– някакъв сертификат или свиде-
телство – аз не мога да бъда сигу-
рен, че този човек покрива необ-
ходимите стандарти. Ако го 
изпратя да пази живота и здраве-
то на хората в една потенциално 
опасна ситуация, можем само да 
се надяваме, че няма да се стигне 
до най-лошото. Това е празнота, 
която новата Наредба за водноспа-
сителната дейност за обезопася-
ването на водни площи и басейни 
за обществено ползване – остава 
нерешена. Тя отваря възможност 
и други организации да обучават 
спасители, но те трябва да бъдат 

„
Не е тайна, че 
вече се търсят 
възможности 
да се привли-
чат хора от 
трети страни

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

При по-добри условия 
няма да има недостиг на 
спасители по плажовете
 Васил Загорчев завършва магистратура по право през 2011 г. в Бургаски 
свободен университет. Работил е като юрисконсулт към Български Червен 
кръст – Бургас. От 2013 г. развива собствен бизнес в областта на обезопасяване-
то на морски плажове, плувни басейни и водни паркове. Притежава значителен 
опит в управлението на големи и малки екипи от водни спасители. 

 Общински съветник в Бургас от ПП ГЕРБ. Заместник-председател е на 
Комисията по установяване на конфликт на интереси, членува в комисиите по 
правни въпроси и здравеопазване, както и в Инвитро комисията.

Васил Загорчев:



Тя, която остана и 
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Светлозара – име, което 
мнозина свързват с образа 
на момиче със светещи очи 
и неизчерпаема енергия – от 
онези млади хора, които 
не чакат да им се даде шанс, 
а сами си го създават. Тя е 
трета година студент в 
специалност „Начална 
училищна педагогика с чужд 
език“ в Бургаския държавен 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“, а паралел-
но с това се обучава и за 
преводач на глухи хора. 
Казва, че животът ѝ я е 
водил по различни посоки, 
но тя винаги е намирала 
начин да обедини всички 
свои интереси в едно – в 
работата с хора.

А как се стига до това 
да вземе решение да учи 
конкретната специалност? 
Дълго време се е колебаела 
по кой път да поеме – фи-
лософия, чужд език, граж-
данско образование? Всич-
ко я влече, всичко ѝ е 
интересно. Но в последна-
та година на училище 
съдбата ѝ се усмихва чрез 
съвета на една жена с опит 
– Румяна Денева, секретар 
на карнобатското чита-
лище. „Каза ми да се пре-
ориентирам към педаго-
гиката – и я послушах. Не 
съжалявам“.

Днес Зара е не просто 
студентка – тя е човек с 
кауза. Казва, че в универ-
ситета е намерила не само 
знания, а и опора. „Ако не 
бяха преподавателите ми, 
много от моите идеи и 
инициативи нямаше да се 
случат. В Бургас съм сама, 
майка ми е в Карнобат. 
Единствените хора, на 
които мога да разчитам, 

са преподавателите. По 
което и време да звънна, 
винаги помагат – било за 
благотворителна кампания, 
било за нещо лично“.

Вече знае и каква магис-
тратура ще запише – „Со-
циално предприемачество“ 
в Русе. Не се страхува от 
промяната. „Сменила съм 
няколко града, адаптирам 
се лесно“, категорична е 
Зара. 

А от една година Зара е 
и част от екипа на хоспис 
за възрастни хора „Св. 
Анна“. Работата ѝ там не 
е просто професия, а мисия. 
„Много си обичам работа-
та“, казва тя и се усмихва. 
„Не съм аниматор, а по-
скоро внучка. Решаваме 
кръстословици, научиха 
ме на судоку... Определено 
имам най-забавната рабо-
та“. 

Зара е човек, който из-
бира не лекия път, а пра-
вилния. И винаги – с грижа 
за другите...

Благотворителните 
кампании 

Светлозара, или просто 
Зара, както всички я нари-
чат, отдавна е престана-
ла да брои благотворител-
ните си кампании. „Преди 
си ги броях много стрикт-
но, но сега вече не“, казва 
тя с усмивка. „Може би са 
около 350“. 

Една от последните ѝ 
каузи е особено лична – 
свързана е с нейна близка 
от Карнобат, Силвия. 
Историята започва като 
мечта – очакването на 
първото дете. Но вместо 
нов живот, съдбата под-
нася най-тежкото – рак на 
гърдата с разсейки в кос-
тите. Силвия губи бебето 

си, почти губи и себе си.
„Лекарите в България ѝ 

дадоха месец живот“, каз-
ва Зара. Но Силвия не се 
предала. Заминава за Турция 
и започва лечение. След 
пет месеца болестта поч-
ти изчезва. Тя получава 
втори шанс – връща се на 
работа, усмихва се отново. 
Но щастието е крехко – 
скоро се появяват нови 
разсейки. И този път 
спасението се нарича иму-
нотерапия – последна на-
дежда, с цена, която не 
може да си позволи сама.

„Едно е да правиш кам-
пания за непознат човек, 
съвсем друго – за близък“, 
казва Зара. Но и в двата 
случая връзката, която 
изгражда, е истинска. За-
това и сега не се колебае 
нито за миг – започва всич-
ко отначало: организира, 
събира, вдига шум. Този 
път обаче решава да се 
върне към нещо свое – из-
куството.

„Мислех си да рисувам 
картини за кампанията. 
Но една картина ми отне-
ма по 7-8 часа, а не съм 
рисувала отдавна. Затова 
започнах да пиша стихо-
творения, защото имам 
опит“. Обявява в социал-
ните мрежи: дарение срещу 
стихотворение. Реакция-
та е мигновена. Над 100 
поръчки. До момента е 
написала около половина-
та.

Темите? Животът в 
най-суровата му форма – 
любов, болка, загуба. Обяс-
нения в любов, послания 
към зависими, хора в криза... 
„Нямала съм толкова мно-
го негативни стихотво-
рения, но те удрят най-
дълбоко“, споделя тя. 
Пише ги късно, когато 
всичко утихне и внимание-
то ѝ е изцяло там.

Всичко започва с 
едни заделени 10 

стотинки

И всичко започва с една 
чаша от кафеавтомат, 10 
стотинки и едно листче 
с айбан. Била е на 10 години, 
когато светът ѝ се прео-
бръща – губи баща си, кой-
то умира от рак. Именно 
това бележи живота ѝ 
завинаги.

В училището на Зара, в 
кабинета по информацион-
ни технологии, се е про-
веждала дарителска кам-
пания за болно момиченце. 
И точно там, сред клави-
атури и екрани, у Зара се 
ражда първата ѝ идея. 
Скъсва лист от тетрадка, 
изписва IBAN, име и какво-
то си мисли, че трябва. 
После – с чаша в ръка, коя-
то е купила със заделени-
те си 10 стотинки от 
кафеавтомат, отива на 
центъра в Карнобат и 
започва да събира пари.

Събира около 21 лева и 
няколко стотинки. Опит-
ва да ги внесе в банката, 
но служителите отказват 

– все пак е само на 10. И тук 
идва най-неочакваното – 
намира непозната жена с 
бебе в количка на улицата 
и я моли за помощ. Жената 
се съгласява. Години по-
късно дъщеря ѝ – същото 
онова бебе – купува книгата 
на Зара, без да подозира, че 
майка ѝ е помогнала за 
реализирането на първата 
ѝ кампания. Понякога жи-
вотът пише сценариите 
по-добре от който и да е 
писател.

„Хората не ми даваха 
пари, защото ми вярваха, 
че ще помогна“, казва Зара. 
„Даваха ми, защото ме 
познаваха като дъщерята 
на пчеларя. От съжаление“. 
Но от това съжаление 
пониква първото ѝ осъз-
нато чувство за отговор-
ност към другите.

На 12-13 организира 
първата си истинска кам-
пания – „Вместо букет, 
дари на онкоболно дете 
късмет“. В училищата 
поставят кутии, хората 
откликват. Постепенно 

идва и следващата голяма 
стъпка – публикуване на 
дарителски кампании в 
сайта „Двете лепти“. „Бях 
на 17 и въобще не разбирах 
как точно ще се случват 
даренията, потвържде-
нията. Нищо, че съм учила 
предприемачество и ико-
номика. Все още бях гола и 
боса в това отношение. 
Затова реших да направя 
Тик-Ток канал, в който да 
организирам благотвори-
телни кампании“. 

За изключително крат-
ко време нейният профил 
се превръща в най-големия 
в България, посветен на 
благотворителни цели. 
Чрез него, и чрез „Двете 
лепти“, Зара помага за 
събирането на над 100 000 
лева за нуждаещи се.

„Благотворителността 
в социалните мрежи ста-
на трудна“, казва тя. 
„Хората вече не вярват 
толкова, защото много 
сайтове злоупотребяват.“ 
Но тя е категорична – 
„Двете лепти“ не взимат 

комисионна. „Когато пра-
виш добро, не го правиш 
срещу процент. Едно добро 
не струва 15%“. 

Зара знае, че добротата 
има своята цена – поняко-
га и лична. „Искам да изля-
за с приятели, но ако 
точно тогава някое дете, 
за което водя кампания, е 
на операция – не мога“. 
Избира да остане. Да спо-
деля. Да подкрепя.

С времето се научава и 
да различава фалшивите 
истории. „Има хора, които 
лъжат, че имат болен 
роднина. Трябва да подла-
гаш на кръстосан разпит, 
да изискваш документи“.

И точно затова Зара 
продължава. Със стихове, 
с базари, с онлайн кампании. 
С истинско сърце, което 
не спира да търси начини 
да бъде полезно. Защото 
понякога една чаша за кафе 
може да се превърне в на-
чалото на нещо голямо.

Семейства по 
сърце, не по кръв
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Сърцатост. Когато една лична трагедия ражда добри дела

Зара изпълнява песен на жестов език                              ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Светлозара Савова                                                                                                                                              ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Да носиш мъката на 
другите не е лесно, но за 
Зара това е част от пътя, 
който е избрала – или по-
скоро, който я е избрал. С 
времето разбира, че когато 
се включи в дадена благот-
ворителна кампания, тя 
не просто помага – тя 
става част от семейство-
то на човека, за когото се 
бори.

„Когато започнеш кам-
пания за болен човек, ста-
ваш част от неговото 
семейство“. Един от слу-
чаите, който дълбоко я е 
докоснал, е този на малка-
та Габи от Пловдив.

Зара не се ограничава 
само до събиране на средства 
– тя пътува, снима видеа, 
играе, смее се и се опитва 
да даде на детето онова, 
което болестта се опит-
ва да отнеме – детството. 
Ходи в онкологията, пре-
карва време с Габи, опозна-
ва семейството ѝ, създава 
връзка, която не може да 
бъде описана просто като 
„кампания“.

Преди да започне да учи 
в Бургас, Зара записва ба-
калавър в Пловдив. „Купу-
вах си основно сухи храни, 
защото ни беше забранено 
да готвим в общежитието“, 
спомня си Зара. И точно 
тогава майката на Габи ѝ 
приготвя домашна храна. 
И освен това я кани в тех-
ния дом. „Много силно 
оцених жеста. Ще го помня 
цял живот“, казва тя.

Да организираш 
парти за рожден 

ден на дете в 
неравностойно 

положение

Да, Зара прави и това. 
Често може да бъде видяна 
да пише във фейсбук гру-
пите на майките от Бургас. 
С няколко думи и много 
ентусиазъм привлича око-
ло себе си невероятни 
жени – едната предлага 
украса, друга се появява с 
озвучаване, трета води 
аниматор. Дори имало и 
майка, която предложила 

детето си – илюзионист, 
да се включи и да радва 
малчуганите с фокуси. 
Сякаш всички усещат, че 
не правят просто едно 
парти, а връщат част от 
детството на дете, което 
си е тръгнало от него 
твърде рано.

Зара не крие благодар-
ността си към тези майки 
– нарича ги свой гръб, своя 
подкрепа. Защото без тях, 
казва тя, празниците ня-
маше да са същите.

А какво означават тези 
рождени дни за самата нея? 
„Чувствам се все едно и аз 
имам рожден ден и празну-
вам заедно с тях“, призна-
ва тя със смях. 

„По едно време даже 
станаха като абитуриент-
ски балове. Имаше и дрес-
кодове“, добавя Зара. И 
това е най-хубавото – че 
доброто, дори когато идва 
след болка, пак може да 
бъде весело, шарено и ис-
тинско.

Благотворителните 
базари 

Само преди броени дни 
Зара отново беше в родно-
то си училище – СУ „Св. св. 
Кирил и Методий“, но 
този път не като ученич-
ка, а като организатор на 
поредната си благотвори-
телна инициатива. Базарът, 
който подготви, беше в 
помощ на Силвия.

Темата на събитието 
беше Великден – празник 
на светлината и надежда-
та. Всеки, който искаше 
да се включи, можеше да го 
направи – без значение 
какво ще дари. Важното 
беше желанието. След 
този базар всички средства 
по лечението на Силвия са 
събрани. 

А Зара? Тя, както винаги, 
не чакаше нещата да се 
случат сами. Преди години, 
по време на друг благотво-
рителен базар, тя е навър-
тяла 21 километра пеша, 
обикаляйки из града, за да 
събере даренията. „Когато 
някой ми каже, че иска да 
даде нещо, не мога да му 

кажа да дойде до мен – аз 
отивам при него“, разказва 
тя.

„Един път дори рисувах 
с кана. Човек трябва да 
мисли абстрактно“, доба-
вя през усмивка Зара – за-
щото когато си готов да 
помогнеш, няма граници за 
въображението.

И именно това е магията 
на тези базари – не само 
средствата, които се съ-
бират, а и вярата, че до-
брото се предава.

Жестовият език

За Зара жестовият език 
не е просто начин на общу-
ване – той е мисия. Всичко 
започва в Пловдив, когато 
среща доктор Недялка 
Гарова – човек с необикно-
вено отношение към света 
на тишината. „Тя говоре-
ше за жестовия език с 
такава любов… нямаше как 
да не ме заплени“, разказва 
Зара. Именно д-р Гарова 
става нейният ментор по 
време на Международната 
награда на херцога на Единб-
ург. Зара достига най-ви-
сокото ниво – златото. И 
оттам нататък животът 

ѝ поема в посока, която я 
променя завинаги.

След това идва в Бургас, 
където друг преподавател 
– по музика – ѝ казва нещо, 
което я разтърсва: „Тряб-
ва да се научим да чуваме 
тишината в музиката.“ 
Макар думите да не са 
свързани с жестовия език, 
в съзнанието на Зара се 
ражда мисълта за хората, 
които не чуват. Как въз-
приемат музиката? 

Първата песен, която 
прави на жестов език, е 
„Хубава си, моя горо“. От-
тогава насам тази любов 
само расте. Участва в кур-
совете на Борис Бъндев, 
става част от Съюза на 
глухите, дори празнува 8 
март заедно с тях. „В нача-
лото бях много притеснена, 
но те са толкова мили, 
винаги ми помагат, когато 
объркам някой жест“, спо-
деля тя с усмивка.

За нея жестовият език 
не е бил трудност – на-
против, логиката ѝ по-
мага да го възприеме 
бързо. Това, което я 
движи обаче, не е само 
логиката, а дълбокото 
човешко усещане, че всеки 
заслужава да бъде чут – 
дори и без думи.

Новата книга

През 2022 година Свет-
лозара сбъдва една от 
най-съкровените си мечти 
– издава първата си книга, 
озаглавена „Писма до тат-
ко“. Посветена на нейния 
баща Николай Савов, кни-
гата е лична, емоционална 
и пропита с болка. 

Но Зара не спира дотук. 
Нова история вече се за-
ражда – подобна по дълбо-
чина, но различна по сюжет. 
В основата ѝ стои старата 
ѝ къща в Карнобат – къща-
та, в която е останало 
старото ѝ Аз. А новото – 
обикаля от град на град, в 
търсене на себе си, на пътя, 
на призванието.

Старото ѝ Аз намира 
телефон. На него има само 
един контакт – този на 
бъдещата Зара. И започва 

да ѝ звъни. „Първите ня-
колко разговора са стряс-
кащи. Как аз мога да си 
говоря с мен? Дали не 
трябва да я предупредя за 
някои неща? Дали няма да 
се промени нещо в моя 
живот в момента, ако я 
предупредя? Старото ми 
Аз, от друга страна, е уп-
лашено. Доста дълго време 
ме питаше за баща ми, аз 
отклонявах. Докато един 
ден тя не ми звъни по те-
лефона и не ми казва, че 
той е починал...“, споделя 
Зара. 

Книгата все още е в про-
цес на създаване. Финалът 
не е решен – възможност-
ите са много. Дали двете 
Зари ще пораснат заедно? 
Дали телефонът ще се 
счупи и линията между тях 
ще се изгуби завинаги? 

Очаква се новата и  кни-
га да излезе в края на 2025 
или началото на 2026 го-
дина.

Любовта към 
танца 

През лятото на 2022 

година Зара попада на 
публикация в групата на 
родния ѝ Карнобат – обя-
ва за клас по бачата. Едно 
по-необичайно предложе-
ние за малкия град, което 
веднага събужда любо-
питството ѝ. „Звучеше 
ми толкова екзотично за 
Карнобат...“, разказва тя 
с усмивка. Не се колебае 
дълго. Убедена, че не бива 
да го изпуска, веднага се 
свързва с най-добрата си 
приятелка и я навива да 
се включат заедно. Макар 
в началото приятелката 
ѝ да е скептична, в край-
на сметка се съгласява – и 
така започва едно неза-
бравимо, танцуващо лято.

Въпреки че приятелка-
та ѝ се отказва на следва-
щата година, за Зара 
танцът остава. „И преди 
тази група съм танцувала, 
но вкъщи, не на професио-
нално ниво“, признава тя. 
Танцът за нея е също 
толкова присъщ, колкото 
и писането, кампаниите, 
жестовият език и рабо-
тата с възрастни хора.

когато беше трудно
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Зара и част от възрастните хора от хосписа, в който работи                                                                                                                        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Зара по време на Teen Boom Fest                                         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Зара в ОУ 
„Антон 

Страши-
миров“ учи 
децата на 

жестов език
ФОТО: ЛИЧЕН 

АРХИВ
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Камено се подготвя за двудневни тържества 
по случай Гергьовден и празника на града 

Обявление от

Филип Нойков Горов с ЕИК  123649017

Гр. Стара Загора, улица „Цар Иван Шишман“ № 125, ет: 4, ап:7 

В качеството ми на ликвидатор на „Здраво сърце -д-р Мария Николаева-амбулатория за индивидуална практика 
за специализирана медицинска помощ  по вътрешни болести и кардиоревматология“ ЕООД, ЕИК- 203 301765 със 
седалище  и адрес на управление Поморие, ул. „Солна“ №9, вх: В, ет: 1, ап : 5 обявявам за започната ликвидация 
на горепосоченото дпужество.

З К П У   „ А Х Е Л О Й “
8217  гр. Ахелой  ул. „Слънчев бряг” – /Стопански двор/

П  О  К  А  Н  А  

Управителния   съвет  на   ЗКПУ  „Ахелой”   гр. Ахелой общ.
Поморие  кани всички член-кооператори, на Годишно отчетно-
събрание, което ще се проведе на 10.05.2025г. от   09:00ч.  в
читалището  на гр. Ахелой при следния 

Дневен  ред:
1. Приемане  и изключване на член-кооператори.

2. Отчет на Управителния Съвет за дейността през 2024г.
3. Отчет на Контролния Съвет за дейността през 2024г.
4. Приемане и гласуване на Годишния Финансов Отчет за 2024г.
5. Текущи.
При липса на кворум събранието ще се проведе при условията 

на чл.17, ал.2 от Закона за Кооперациите (спадащ кворум, един 
час по-късно, на същото място и при същия дневен ред).

ВАЖНО: Присъстващите да носят документ за самоличност.

11.04.2025г.  гр. Ахелой
Управителен  съвет 

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофилна болница за активно лечение 
– Бургас” АД – град Бургас, 8000 Бургас, бул.”Стефан Стамболов” 
73, тел. 056/810547, на основание чл.89 и следващите от Кодекса 
на труда, във връзка с чл.68, ал.7 от Закона за лечебните заведения, 
във връзка с чл.13, ал.2 от Правилника за устройството, дейността 
и вътрешния ред на „УМБАЛ – Бургас” АД – град Бургас, ОБЯВЯВА 
конкурс за заемане на длъжността „Главна медицинска сестра”  в 
„Университетска многопрофилна болница за активно лечение – 
Бургас” АД – град Бургас при условията на трудов договор за срок 
от 3 /три/ години. 

ИЗИСКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА:
1.Да притежава висше медицинско образование със специалност 

„медицинска сестра”;
2.Да притежава диплома за придобита образователно-

квалификационна степен „бакалавър” или „магистър” по специалността 
„Управление на здравните грижи”;

3.Да има минимум 3 /три/ години трудов стаж в лечебно заведение 
за болнична помощ по специалността „Управление на здравните 
грижи“ и минимум 5 /пет/ години  трудов стаж в  лечебно заведение 
за болнична помощ на длъжност „медицинска сестра”;

4.Да не са осъждани.
НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНКУРСА: по документи и чрез 

събеседване.
НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА УЧАСТИЕ В КОНКУРСА:
1.Заявление за участие в конкурса;
2.Професионална биография;
3.Копие от диплома за завършено висше медицинско образование 

със специалност „Медицинска сестра”- заверено от кандидата;

4.Копие от диплома за придобита образователно-квалификационна 
степен „бакалавър” или „магистър” по специалността „Управление 
на здравните грижи” – заверено от кандидата;

5.Удостоверение за придобит трудов стаж в лечебно заведение 
за болнична помощ по специалността „Управление на здравните 
грижи“ и на длъжност „медицинска сестра“;

6.Медицинско удостоверение –  оригинал;
7.Медицинско свидетелство от Център за психично здраве – 

оригинал;
8.Свидетелство за съдимост –  оригинал;
9.Удостоверение за членство в БАПЗГ - оригинал;
10.Документ от ВУЗ, удостоверяващ извършване на преподавателска 

дейност към момента на кандидатстване и провеждане на конкурса;
11.2 броя писмен идеен проект  по тема: „Мястото и ролята на 

главната медицинска сестра в  организацията, контрола и качеството 
на здравните грижи  и в превенцията на ВБИ в „УМБАЛ – Бургас” 
АД. Управление и развитие на здравите грижи  за тригодишен период 
в условията на нарастваща конкуренция и ограничен финансов и 
човешки ресурс. Информационна дейност, научни и учебни програми”.

ПРЕДИ  подаване на документите кандидатите имат право да 
получат и да се запознаят с писмената длъжностна характеристика 
за длъжността „Главна медицинска сестра” в „УМБАЛ – Бургас” АД 
в Отдел „Човешки ресурси, СДО и научна дейност” на „УМБАЛ – 
Бургас” АД.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в конкурса се подават в Деловодството 
на „УМБАЛ – Бургас” АД в 30-дневен срок, считано от деня следващ 
датата на публикуване на обявата. Ако срокът изтича в неработен 
ден, за последен ден на срока се счита първият работен ден след 
изтичането му.

Справки: тел.056/810595, Отдел „ЧР, СДО и научна дейност”

О Б Я В А

ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий”- град Обзор обявява конкурс 
за отдаване под наем на 260 кв. м. публична общинска собственост, 
за извършване на атракционна дейност детски комплекс - 
„Лунапарк“ за срок до 2 месеца и 14 дни, за периода от 01.07.2025 
г.  до 14.09.2025 г., при следните условия: 

ЗАПОВЕД 
№ РД-10-514/15.04.2025г.
На основание чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост 

във връзка с чл.15а, ал.1, ал.3 и ал.4 от Наредба №5 за Реда за 
придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество, 
изд. от Общински съвет – Несебър, във връзка и в изпълнение на 
Решение № 369/28.03.2025 г. от Протокол № 15/28.03.2025 г. на 
Общински съвет – Несебър,

З А П О В Я Д В А М:
1.Да се проведе публично оповестен конкурс за отдаване под 

наем на част от общински имот на площ от 260 /двеста и шестдесет/ 
кв. м., ситуиран по схема в югоизточната част от двора на ОбУ „Св. 
Св. Кирил и Методий“ за атракционна дейност – детски комплекс 
– „Лунапарк” в УПИ І – общ. кв. 27 по плана на гр. Обзор при граници 
съгласно приложената скица-предложение, със собствени на наемателя 
атракционни съоръжения при следните условия:

1.1.Срок на договора – до 2 месеца и 14 дни за периода от 
01.07.2025 г. до 14.09.2025 г. 

1.2.До участие се допускат еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

1.3.Начална конкурсна наемна цена за целия период 8 500 /
осем хиляди и петстотин/ лева с ДДС, платима еднократно при 
сключване на договора за наем.

1.4.Специфични изисквания:
•Горната дейност да се извършва с технически изправни 

атракционни съоръжения;
•Участниците да представят необходимите документи /за 

собственост, за наем, заверен технически паспорт на съоръжението 
и др./, удостоверяващи възможност за осигуряване на подходящо 
съоръжение за извършване на посочената дейност. 

•Спечелилият конкурса е задължен, съгласно приложен договор, 
да извършва ежедневен технически преглед от механик на съоръженията 
с оглед безопасността на ползващите атракцията.

•Участниците да представят снимка на съоръженията, които ще 
използват.

2.Критериите за оценяване са:
•К1 – Конкурсна цена – (К1уч./К1мах) х 80
Където К1уч. е цената, предложена от участника, К1мах е 

максимално високата цена предложена от някой от участниците, 
умножени с тегловен коефициент 80.

•К2 – Оферта относно експлоатацията на имота и благоприятни 
за ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий“ инвестиции (конкретно посочени, 

стойността им изразена в лева) – за подпомагане на културните и 
спортни мероприятия на училището. (К2уч./К2мах) х 20 – оценена 
в лева.

Където К2уч. е предложената инвестиция от участника, К2мах е 
предложената най-голяма инвестиция в лева от някой от кандидатите, 
умножени с тегловен коефициент 20. 

•К3 – Активност на профила – Кандидатът да притежава опит в 
предлагането на атракционни услуги.

−До 5 /пет/ години към момента на подаване на офертата – 5 
точки;

−До 10 /десет/ години към момента на подаване на офертата 
– 10 точки;

−До 15 /петнадесет/ години към момента на подаване на офертата 
– 15 точки;

−Над 15 /петнадесет/ години към момента на подаване на 
офертата – 20 точки;

Краен резултат за оценяване: К = К1 + К2 + К3
При равен брой точки се класира кандидатът, получил по-висока 

оценка по критерий К1.
3.Депозит за участие в конкурса – 10% (850) лева от началната 

конкурсна наемна цена за съответния терен.
4.Дата и час за извършване на оглед на обекта, предмет на 

конкурса  – 02.05.2025 г. от 10:00 ч. до 12:00 часа. Заявки за огледа 
се приемат до 16:00 часа на 30.04.2025 г. на телефон 0882 525892. 

5.Конкурсната документация се закупува от ОбУ „Св. Св. Кирил 
и Методий” – гр. Обзор, в срок до: 

4.1.  09.05.2025 г., 16.00 ч. – за първата дата за провеждане 
на конкурса;

4.2.  16.05.2025 г., 16.00 ч. – за втората дата за провеждане на 
конкурса.

4.3 Конкурсната документация се получава след заплащане на 
60.00 лв. /шестдесет/ лева с ДДС по сметката на ОбУ „Св. Св. Кирил 
и Методий” – гр. Обзор  в Уни Кредит Булбанк : 

BІC UNCRBGSF, ІBAN BG 19 UNCR 7000 310219 3067 87
5.Писмените оферти за участие в конкурса се входират в ОбУ 

„Св. Св. Кирил и Методий” – гр. Обзор, в писмена форма, в срок до:
5.1.12.05.2025 г., 16.00 ч. – за първата дата за провеждане на 

конкурса;
5.2.19.05.2025 г., 16.00 ч. – за втората дата за провеждане на 

конкурса.
6.Дата, час и място за провеждане на конкурса: 
6.1. Първа дата за провеждане – 13.05.2025 г. от 11:00 ч. в 

сградата на Община Несебър.
6.2. Втора дата за провеждане – 20.05.2025 г. от 11:00 ч. в 

сградата на Община Несебър в случай, че в посочения срок в т. 5.1. 
– 12.05.2025 г. е постъпило само едно предложение или подадените 
такива не отговарят на предварително оповестените условия.

Димитрина Димитрова
Директор на ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий”, гр. Обзор

ПОКАНА
УС на ЗК „Бата“, с. Бата, общ. Поморие, на основание чл. 

27, ал. 1, т. 1 от Устава на ЗК „Бата“ и решение на УС на 
кооперацията от 28 март 2025 г., свиква редовно годишно отчетно 
общо  събрание,  което ще се проведе на 10 май 2025 г. (събота) 
от 8, 30 (9, 30) часа в залата на кооперацията – с. Бата, ул. „Ив. 
Вазов” № 22, ет. 2. 

Дневен ред:

1. Избор председател на ОС, протоколист и преброители на 
гласове.

Докладва: председател ЗК „Бата“.
2. Приемане и освобождаване на член-кооператори.
Докладва: председател ЗК „Бата“.
3. Отчетен доклад за дейността на УС на ЗК „Бата“ през периода 

19.05.2024 г. – 10.05.2025 г.
Докладва: председател ЗК „Бата“.
4. Приемане годишния финансов отчет на ЗК „Бата“ и одиторския 

доклад за извършената проверка и заверка на годишния финансов 
отчет за 2024 год. 

Докладват: гл. счетоводител на ЗК „Бата”;
независим одитор.
5. Отчетен доклад за дейността на КС на ЗК „Бата“ през периода 

19.05.2024 г. – 10.05.2025 г.
Докладва: председател КС.
6. Определяне на финансовия бюджет за КС през следващия 

отчетен период от 1 година.
Докладва: К. Николов – член на УС.
7. Определяне на фондове „Инвестиции” и „Резервен”.
Докладва: Кр. Колев – член на УС.
8. Избор на одитор за заверка на годишния финансов отчет. 

Докладва: Кр. Колев – член на УС.
9. Вземане на решение за определяне стойността на наем земя 

за дка през 2025 г.
Докладва: К. Николов – член на УС.
10. Вземане на решения за упълномощаване на председателя 

и УС на ЗК „Бата”, относно кредити с Банки, ДФ “Земеделие“, 
Разплащателни агенции, юридически и физически лица, закупуване 
и наемане земеделска земя в землищата на с. Бата и с. Белодол, 
от юридически лица, физически лица, кандидатстване по програми 
за развитие на селските райони и закупуване и продажба на 
недвижимо имущество, за следващия отчетен период от 1 година.

Докладва: Кр. Колев – член на УС.
11. Определяне цени за продажба на недвижимо имущество, 

в т. ч. сгради и прилежащата им земя и определяне максимални 
цени за закупуване на земеделска земя, за следващия отчетен 
период от 1 година.

12. Промени в Устава.
Докладва: председател ЗК „Бата“.

За живеещите в гр. Бургас и гр. Поморие ще бъде осигурен 
транспорт в двете посоки. Автобусите ще тръгнат от:

- за гр. Бургас - 8,30 часа - от спортна зала „Бойчо 
Брънзов”, ж. к. „Зорница”;

- за гр. Поморие - 9,00 часа - от автогара (Квартала).

При липса на кворум в 8, 30 часа, събранието ще се проведе 
един час по-късно (9, 30 часа), независимо от броя на присъстващите 
член - кооператори, съгласно чл. 28, ал. 2 от Устава на ЗК „Бата“ 
на същото място , при същия дневен ред.

Управителен съвет на ЗК “Бата“

ОБЩИНА СРЕДЕЦ
8300 Средец, обл. Бургас пл.България 8,

кмет: 05551/6990: централа: 05551/6996 факс: 05551/7725 e-mail: 
info@sredets.bg ; web: http://sredets.bg

Община Средец, гр. Средец, област Бургас, на основание Заповед 
№ 484 от 22.04.2025 г., За Кмета на община Средец (съгл. заповед № 
478/ 17.04.25 г.), обявява търг с тайно наддаване за отдаване под наем 
на част от имот –частна общинска собственост, за срок от 5 години, а 
именно:

Общинско помещение с площ от 16 кв.м. (шестнадесет квадратни 
метра), разположено в северозападната част на първи етаж на масивна 
триетажна сграда със обща ЗП на сградата от 240 кв.м., изградена в УПИ 
XVІІ, кв.47, по плана на гр. Средец, при граници на помещението: изток 
и запад – външен зид, юг – общ. помещение, север – сграда, при начална 

тръжна цена за месечен наем за ползваните 16 кв.м. в размер на 56,00 
лв. /без вкл. ДДС/ и депозит за участие в размер на 5,60 лв.

Търгът ще се проведе на 09.05.2025 г. от 10:00 ч., в зала № 2 в 
сградата на община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 24,00 лв. с ДДС, 
внесена до 16:00 ч. на 07.05.2025 г.

Документи за участие в търга се подават в деловодството на община 
Средец до 16:00 ч. на 07.05.2025 г.

Определеният депозит за участие се внасят в касата на Общината 
или по банкова сметка на община Средец BG53BPBІ79373347649603 
BІC: BPBІBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. на 07.05.2025 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, повторен търг 
ще се проведе на 16.05.2025г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., информационното 
табло на Общината и тел: 05551/ 7730 

ДО 
ЧЛЕНОВЕТЕ
НА СДРУЖЕНИЕ  ЗА НАПОЯВАНЕ „ЗЛАТНА ПРАСКОВА“

село Д Р А Г А Н Ц И

П О К А Н А
за общо годишно отчетно събрание на
членовете на  СН „Златна праскова “

село Драганци,обл . Бургаска

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА,

Уведомяваме Ви, че Управителният съвет на СН“ЗЛАТНА 
ПРАСКОВА“

село Драганци, община Карнобат на свое заседание от 
11.04.2025г. взе решение да  проведе  общо годишно отчетно 

събрание на членовете  на сдружението, което ще се проведе на 
07.06.2025г., от 09:00 ч. в село Драганци, община Карнобат, 

в  сградата на бившата пивница , при следния дневен ред :
1. Отчетен доклад на Управителния съвет.
2. Отчетен доклад на Контролния съвет.
3. Разни.

Поканват се всички членове да присъстват лично или чрез 
упълномощени представители. При липса на кворум на основание 
чл.27 ЗЮЛНЦ, събранието ще се проведе същия ден в 10:00 часа, 
на същото място и при същия дневен ред при спазване на изискванията 
на закона. Писмените материали по дневния ред са на разположение 
в седалището на Сдружението.

с.Драганци 11.04.2025г.
УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ НА 
СН“ЗЛАТНА ПРАСКОВА“с.Драганци

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

С много музика, танци, 
спорт и родолюбие Камено 
ще посрещне празника си – 
Гергьовден, с богата дву-
дневна програма на 5 и 6 май. 
Градът кани всички жите-
ли и гости да се включат в 
тържествата.

Празничните прояви 
започват на 5 май от 18:30 
ч. в Народно читалище 
„Просвета – 1927 г.“, където 
ще се състои концерт-спек-
такълът „Ритъмът на 

предците – гласът на бъде-
щето“. Вдъхновяващата 
вечер ще отдаде почит към 
българския фолклор с учас-
тието на Детски танцов 
ансамбъл, Представителен 
танцов ансамбъл „Здравец“ 
и Представителен ансамбъл 
за автентичен фолклор. 
Зрителите ще се насладят 
на ритми, багри и емоции, 
които съхраняват и преда-
ват духа на традициите 
към бъдещите поколения.

На 6 май, в самия ден 
Гергьовден, тържествата 

ще започнат в 8:30 ч. с тър-
жествена Света литургия 
в православния храм „Св. 
Георги Победоносец“. Поло-
вин час по-късно, от 9:00 ч., 
ще се проведе младежка 
надпревара с велосипеди, а 
в 10:00 ч. ще бъде отслужен 
тържествен водосвет в 
храма. В 10:20 ч. площадът 
пред Общината ще оживее 
с празничен хоровод в из-
пълнение на фолклорен клуб 
„Кайлии“ от Камено, а в 10:30 
ч. малчуганите ще се заба-
вляват с детско шоу, фо-

кусници и игри.
Официалното откриване 

на празника ще се състои в 
10:40 ч., след което от 11:00 
ч. сцената ще бъде завладя-
на от Йордан Йончев – Гъм-
зата и оркестър Brass Show, 
които ще поднесат празни-
чен концерт, изпълнен с 
енергия и български ритми. 
В 12:30 ч. ще бъде осветен и 
раздаден празничен курбан 
за здравето и благополучи-
ето на всички жители на 
община Камено.

Дните на 5 и 6 май обеща-
ват да се превърнат в ис-
тински празник на духа, 
традициите и общността. 
Камено кани всички да бъдат 
част от това вълнуващо 
събитие – с настроение, 
музика и гордост от бъл-
гарския корен.



18 СПОРТ 25 АПРИЛ – 8 МАЙ 2025  I 

„Нефтохимик 2010“ ще представя 
България в „Чалъндж къп“
Трансфери. Бургазлии започнаха да се подсилват с нови имена

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаският волейболен 
клуб „Нефтохимик 2010“ 
ще представя България 
в третия по сила евро-
пейски клубен турнир 
през следващия сезон 
2025/2026 – „Чалъндж къп“. 
Бургазлии заслужиха 
мястото си като брон-
зови медалисти в насто-
ящото първенство. Те 
завършиха след столич-
ния гранд „Левски“ и 
„Локомотив Авиа“ (Плов-
див). В европейския тур-
нир участие ще вземе и 
четвъртият в класира-
нето – „Берое“ (Стара 
Загора).

Тимът, воден от ита-
лианския специалист 
Франческо Кадеду, вече 
започна подготовка за 
новия сезон с изгражда-

нето на състав и пред-
стави първите си нови 
попълнения.

Диагоналът Ади Осма-
нович беляза началото 
на трансферите в „Неф-
тохимик 2010“. Той е на-
ционал на Босна и Херце-
г о в и н а .  В и с о к  е  2 0 6 
сантиметра и на 6 май 
ще навърши 30 години. 
Османович идва от тур-
ския „Гезбе Беледиеси“, с 
който спечели промоция 
за елитната Суперлига 
при съседите. През кари-
ерата си е играл още в 
Египет, Италия и редица 
други клубове в Турция и 
родината си. В Босна и 
Херцеговина е двукратен 
шампион и носител на 
Купата на страната. 

Второто ново попъл-
нение е централният 
блокировач Мартин 

Кръстев, който също ще 
навърши 30 години, но 
през септември. Родом 
от Благоевград, той 
пристига от „Пирин“ 
(Разлог), като е добре 
познат и от изявите си 
с „Монтана“, където има 
бронзов медал и полуфи-
нали за Купата на Бълга-
рия. Любопитен факт е, 
че по-малкият му брат 
Дейвид също бе част от 
„Нефтохимик 2010“ в 
началото на годината.

Със сигурност за „зе-
лените“ предстоят още 
нови трансфери, които 
ще бъдат представени в 
бъдеще. Стремежът на 
Кадеду е да изгради още 
по-конкурентоспособен 
състав, който да гони 
титлата в следващия 
сезон и силно представя-
не в Европа.

Голям плувен турнир и куп спортни събития очакват бургазлии през уикенда
Богата спортна програ-

ма очаква бургазлии този 
уикенд. Първото събитие 
е Държавен личен отборен 
шампионат по борба, кой-
то ще се проведе в периода 
24.04. – 27.04., в спортна 
зала „Никола Станчев“. 
Негов организатор е Клуб 
по класическа и свободна 
борба „Бургас“. В проявата 
се очаква да вземат участие 
над 300 състезатели от 
над 100 клуба в страната. 
Във всички състезателни 
дни надпреварата започва 
в 10.00 часа. 

В същия период във 
физкултурния салон на 
Немска езикова гимназия 
„Гьоте“ ще се проведат и 
семинари по джиу-джицу 
с участието на междуна-
родни инструктори и 
майстори от Германия и 
Италия, които са с орга-
низатор спортен клуб по 
бойни изкуства „Хикари 
Доджо“. Главни инструк-
тори на събитието са 

майстори от Италия.   
Между 25.04. и 27.04. в 

плувен басейн „Парк Аре-
на ОЗК“ ще се състои 
Международен турнир по 
плуване Talent Cup. Той 
събира 508 състезатели 
от 37 клуба, които ще 
премерят сили. Органи-
затор на събитието е 
Георги Чобанов, предсе-
дател на СКПС – ВИТОША, 
гр. София, които за по-
редна година провежда 
едно от най-престижни-
те състезания в нашата 
страна. Откриването е 
в петък 25.04 в 16:00 часа, 
а финалите започват в 
17:00 часа. Състезатели-
те ги очаква изключи-
телно събитие с много 
подаръци и изненади, а за 
тези, които няма да ус-
пеят да дойдат да гледат 
на живо, ще има пряко 
излъчване в YouTube в 
канала на Георги Чобанов, 
както и в страницата на 
надпреварата. 

За първа година на те-
риторията на община 
Бургас ще се проведе От-
ворено балканско първен-
ство по бразилско джиу-
джицу. То ще се състои на 
26 април в спортна зала 
„Бойчо Брънзов“, като 
негов организатор е „Бъл-
гария Би Джей Джей“. 
Състезанието ще проте-
че по правилника на Меж-
дународната федерация 
по бразилско джиу-джицу 
(IBJJF). Състезателите ще 
бъдат разпределени по 
възраст, колан и теглова 
категория – дивизии в GI 
и No-Gi, деца, юноши, въз-
растни (Adult), мастър (до 
Master 2). Стартът на 
проявата ще бъде даден в 
09.00 часа.

За поредна година в 
града ни ще се проведе 
колокритериум „Купа 
Бургас“ на колоездачен 
клуб „Черноморец“. Той 
ще се състои на 26 април. 
Стартът ще бъде даден 

в 14.00 ч. от Летен театър 
посока Пантеона, завой 
надясно към посока бун-
кера. След него се поема 

по втората крайбрежна 
алея, минава се зад Летния 
театър, след което се 
завива по втората алея 

вдясно и се излиза в нача-
лото на фонтаните, и се 
финишира. Дължината на 
обиколката е 1600 м.

Мартин Кръстев е първото ново попълнение на „Нефтохимик 2010“                                        ФОТО: ИНТЕРНЕТ

508 състезатели от 37 клуба ще мерят сили в Международен турнир по плуване Talent Cup
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Бургазлии завършиха на трето място и спечелиха участие в Европа                               ФОТО: ЕЛИН БОШУРОВ

Босненският национал 
Ади Османович ще играе в 

Бургас през новия сезон
ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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Изложбата на цветя 
„Флора“ празнува 
40-годишнина
Пъстра палитра. Над 100 участници и богата програма ще 
отбележат специалното издание

Професионализъм и жанрово разнообразие в 11-ата 
изложба на учениците от НУМСИ „Проф. Панчо Владигеров“

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Една от любимите бур-
гаски двойки, участвала в 
риалитито „Един за друг“ 
– Артьом и певицата Криси 
Дончева, станаха родители 
за втори път. Роди се дъще-
ричката им Каталея. Щаст-
ливата новина споделиха 
именно родителите в соци-
алните мрежи. 

Криси реши да разкаже и 
как е преминал процесът на 
раждането в сторита в 
Инстаграм. Тя открехва 
вратата на личния си живот 
и разказва за стреса, който 
е преживяла преди влизане 
в операционната, за самото 
раждане, което се е случило 
точно в 09:43 часа на 4 април, 
а също и за страстите и 
емоциите след операцията. 

„Веднага, когато ме сва-
лиха в стаята, при мен 
дойде моят прекрасен Артьом, 
който всеки ден е тук, по-
мага ми... Просто не мога да 
опиша каква късметлийка 
се чувствам с такъв мъж до 

себе си! Няма по-силна под-
крепа от тази на любимия 
човек! Благодаря ти, любов 
моя!“, написа Криси за своя 
Артьом. 

Двойката вече има едно 
дете – Виторио. Неговите 
родители отдавна споделят, 
че той няма търпение да 
стане батко. „Липсващото 
парче от нашата картина 
вече е тук. И сега всичко има 
нов смисъл“, пише още Кри-
си. 

Преди 4 дни Криси и Арти 
публикуваха и видео, в което 
са запечатали един от най-
емоционалните моменти в 
живота им – изписването на 
Каталея. Малката вече 
може да се похвали и с профил 
в Инстаграм, който, разби-
ра се, се управлява от ней-
ните родители. Каталея 
обаче не е единствената с 
такъв профил, защото и 
първородната рожба на 
Криси и Арти – Виторио, 
също има профил. Той вече 
е натрупал повече от 17 
хиляди последователи. 

Артьом и Криси станаха 
родители за втори път

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Със специално юбилейно 
издание ще бъде отбелязано 
40-ото провеждане на Нацио-
налната изложба на цветя 
„Флора“. От 26 април до 6 май 
Морската градина в Бургас 
отново ще се превърне в сцена 
за изкуството на цветарство-
то, флористиката, ботаника-
та, ландшафтната архитек-
тура и грижата за зелените 
пространства.

Повече от 100 участници, 
сред които водещи фирми, 
разсадници и професионални 
организации, ще демонстрират 
най-доброто от своята про-
дукция и творчески умения. В 

търговските зони посетите-
лите ще могат да се запознаят 
с разнообразие от растителни 
видове и аксесоари за градината, 
докато изложбените площи 
ще предложат впечатляващи 
артинсталации, създадени от 
хиляди цветя и саксийни рас-
тения.

Сред акцентите на събити-
ето са участието на Ботани-
ческата градина на БАН и Съюза 
на ландшафтните архитекти. 
Ботаниците от БАН ще подре-
дят две изложбени зони – една-
та, посветена на лечебни рас-
тения, а другата – на японски 
явори. Те ще представят и своя 
най-нова инициатива: високо-
технологична плантация с три 

вида чай от мащерка.
Съюзът на ландшафтните 

архитекти в България ще де-
монстрира проекти, отличени 
в престижния конкурс „Ланд-
шафтен архитект на годината“ 
за периода 2020–2023 г., като 
част от експозицията, посве-
тена на иновативния подход 
към оформянето на зелени 
пространства.

Официалното откриване на 
„Флора Бургас 2025“ е насрочено 
за 26 април от 11:00 ч. Програ-
мата включва солов концерт 
на пианиста Симеон Гошев, 
модно ревю на студентите от 
Националната художествена 
академия с тоалети, вплели 
живи цветя, както и специален 

танцов поздрав от децата от 
ДГ „Вълшебство“. 

След откриването, в 12:30 
ч. ще бъде представена излож-
бата „Мощта на линиите“ на 
художничката Гергана Попова, 
а час по-късно ще се състои 
демонстрация на пролетни 
букети и аранжировки, водена 
от флориста Нина Харанги. Тя 
ще проведе и уъркшоп на 27 
април на тема „Пропорция, 
движение, ритъм“.

Музикалната програма също 
ще донесе настроение – с кон-
церти на група „Горещ пясък“ 
(на 28 април и 3 май), както и 
изпълнения на Бургаския духов 
оркестър на 29 април и 1 май.

На 1 май от 10:00 ч. ще се 
проведе съвместна демонстра-
ция „Да изработим заедно ин-
сталация от цветя“, водена от 
флориста Альона Кисса. Малко 
по-късно ще бъдат наградени 
децата, участвали в конкурса 
за изработка на цветна кар-
тичка.

На 3 май Първото орхидеено 
общество в България ще пред-
ложи демонстрация на тема 
„Ново цвете у дома – какво се 
прави?“, както и творческо 
ателие за създаване на карти-
на от цветя.

В продължение на единадесет 
дни „Флора“ ще радва жители 
и гости на града с пъстра па-
литра от изложби, работил-
ници, демонстрации, музика и 
детски инициативи.Селфи зоните, направени от флористи, са очаквани с огромен интерес                       ФОТО : АРХИВ ЧФ

Първата разходка на Каталея                                            ФОТО : ЛИЧЕН АРХИВ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Национално училище за 
музикално и сценично из-
куство „Проф. Панчо Вла-
дигеров“ откри традицион-
ната си годишна изложба 
на ученици от специалности 
„Рекламна графика“ и „Сце-
ничен костюм“.

Експозицията е разпо-
ложена в залата на Друже-
ство на художниците – Бур-
гас и  съдържа над 60 
творби от различни жа-
нрове, които са плод на 
около 50 ученици. Децата, 
участвали в годишната 
изложба, са от 8 до 12 клас.

„Това не са учебни задачи. 
Произведенията са рабо-
тени единствено и само 
през настоящата учебна 
година, няма нищо старо“. 
Това каза пред репортер на 
„Черноморски фар“ Ваня 

Забунова, преподавател в 
художествените специал-
ности на училището.

И допълни, че изложбата 
се прави за 11 поредна го-
дина, учениците знаят в 
какъв период се провежда 
и се подготвят за нея пред-
варително, за да се включат. 
„Винаги правим пресяване, 
така че не всички деца ус-
пяват да участват“, спо-
дели Забунова.

По думите на учителка-
та тази година произведе-
нията са оформени по из-
ключително професионален 
начин. „Дано и оттук на-
татък да продължим 
този растеж у учениците“, 
изрази своята надежда тя.

Под ръководството на 
преподавателите Ваня 
Забунова, Таня Бахатурова, 
Василена Манолакева, Ми-
рослава Андонова, Добрин 

Вътев и Антоанета Тодо-
рова понастоящем в худо-
жествените специалности 
на училището се обучават 
над 100 ученици

За празничното настро-
ение на присъстващите се 
погрижи и духовият оркес-
тър на НУМСИ „Проф. 
Панчо Владигеров“.

Част от произведенията на учениците от НУМСИ „Проф. Панчо 
Владигеров“                                                                         ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Любители на изкуството се събраха в залата на Дружество на 
художниците – Бургас                                                  ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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